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ОЦІНКИ ДІЯЛЬНОСТІ ВЛАДНИХ СТРУКТУР 
ЄВРО-2012 В УКРАЇНІ 
 

Поляки и украинцы осуществили мечту УЕФА и создали условия для 
хорошего футбола на Евро-2012 в Восточной Европе. 

По результатам первой недели чемпионата, можно смело говорить о 
том, что недостатков в подготовке турнира нет и страны-хозяева справились 
с ответственной миссией. Комментарии ответственных лиц из УЕФА, 
дипломатов и известных европейцев, приезжавших на матчи в Украину, 
только подтверждают эту мысль. 

Так, генеральный секретарь УЕФА Д. Инфантино отметил: «Вся 
инфраструктура Украины и Польши готова к турниру. Теперь нам остается 
только обсуждать футбольную тему. Поляки и украинцы осуществили мечту 
УЕФА – создать условия для хорошего футбола на Евро-2012». 

Разделяет мнение генсека Европейского футбольного союза и Директор 
турнира Евро-2012 М. Каллен, который отметил, что поражен сделанным 
Украиной и Польшей в подготовке к чемпионату. «Думаю, мы сделали 
больше, чем это было возможно. Уверен, что это будет «великий турнир». 
На него приедет много фанатов, ведь Украина и Польша – большие страны и 
люди там живут футболом», – отметил М. Каллен. Он добавил, что самым 
большим вызовом, в частности для Украины, был недостаток времени на 
подготовку, но украинцы сделали все на высшем уровне. 

Поддерживает его и известный британский футболист С. Макманаман: 
«Не понимаю, почему все так много говорят об организации. С Евро-2012 
все абсолютно нормально. Наибольшим вызовом подготовки Украины к 
Евро стало строительство стадионов. Однако сейчас очень многие говорят, 
что они – прекрасны. Пока я видел только польские арены, но по ним могу 
сказать то же». 

Чрезвычайный и Полномочный Посол Португалии в Украине 
М. Жезуш убежден, что ЧЕ – это настоящая победа Украины. «Я имел 
возможность видеть много болельщиков, которые гуляли по улицам Львова. 
Они скандируют, поют, веселятся. Это что-то невероятное. Украина может 
считать себя победительницей, потому принимает Еврочемпионат. Хочу 
пожелать всем получить хорошие впечатления от футбольных игр, 
наслаждаться спортом и Еврочемпионата. А еще – суметь сохранить 
прекрасные впечатления на всю жизнь», – отметил дипломат. 

А депутат Бундестага П. Курт призвал своих соотечественников 
обязательно посетить чемпионат в Украине и Польше. «Немцы должны 
посетить Евро-2012 и матчи национальной сборной. Каждая страна в своем 
отношении к Евро-2012 должна ставить в центр внимания спорт и 
достижения своей страны в игре номер один в мире – футболе. Немцам надо 
признать большие усилия народов Украины и Польши в подготовке к 
турниру, не направляя на них критику относительно отдельных 
политических процессов», – призвал депутат Бундестага, член Комитета по 
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иностранным делам, ответственный во фракции Свободной 
демократической партии за Украину П. Курт. 

Поддерживают Украину и голландские политики: «Украина – 
прекрасная и современная страна с образованной, перспективной 
молодежью», – подчеркнул депутат от Партии труда нидерландского 
парламента Ж. Монаш. Он добавил, что проведение такого масштабного 
мероприятия, как чемпионат Европы по футболу, позволит нашей стране 
открыть себя всему миру (Европейские политики и спортсмены подвели 
первые итоги Евро-2012 // Левый берег 
(http://sport.lb.ua/football/2012/06/15/156452_evro2012_nastoyashchaya_pobed
a.html)). 

 
* * * 

Таможней не зафиксировано ни одного факта нарушений таможенных 
правил со стороны болельщиков и гостей, прибывших на Евро-2012. Об 
этом сказал начальник Департамента борьбы с контрабандой, анализа 
рынков и борьбы с коррупцией А. Попивняк. 

«С начала Евро-2012 в Украине не зафиксировано ни одного факта 
нарушений болельщиками таможенных правил при пересечении украинской 
границы», – сказал таможенник. 

Как ранее сообщалось, за две недели проведения в Украине Евро-2012 
на таможню не поступило ни одной жалобы. 

«Мне приятно отметить, что у нас уже две недели идет Евро-2012 и на 
таможню пока ни одной жалобы нет», – отметил премьер-министр Украины 
Н. Азаров. 

Он отметил, что за это время через таможню прошло уже более 
100 тыс. человек. 

Напомним,что  в Государственной таможенной службе Украины в 
случае возникновения вопросов относительно прохождения таможенного 
контроля и оформления товаров просят гостей Чемпионата Европы по 
футболу обращаться на специальную горячую линию відомства 
(Гостаможня: среди болельщиков нет контрабандистов // Левый берег 
(http://society.lb.ua/life/2012/06/15/156381_gostamozhnya_sredi_bolelshchikov.
html)). 

 
* * * 

Український кордон з 5 червня перетнуло близько 2,5 млн осіб та 
600 тис. транспортних засобів. Черги та затримки на кордоні відсутні, 
повідомили у прес-службі Держприкордонслужби України. 

«Державний кордон з 5 червня перетнуло близько 2,5 млн осіб та 
600 тисяч транспортних засобів. Впродовж 14 червня на кордоні оформлено 
понад 284 тис. осіб та 60 тис. транспортних засобів. Більшість іноземців 
продовжує прибувати літаками, всього за минулу добу було оформлено 
майже 130 рейсів», – йдеться у повідомленні.  
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За даними відомства, загалом з 5 червня на кордоні оформлено 
630  літаків із пасажирами, які кваліфікуються у категорії вболівальник 
Євро-2012, а також 111 поїздів, 360 автобусів і майже 9 тисяч автомобілів із 
фанами. Майже 900 організованих груп вболівальників перетнули кордон 
зеленими коридорами Євро-2012. 

Крім того, з початку турніру безпосередньо у пунктах пропуску 
прикордонники допомогли більше 600 вболівальникам із квитками на матчі, 
які під час перетину кордону мали проблеми із неналежним оформленням 
документів. Щодо них були прийняті окремі рішення, які дозволили фанам 
в’їхати в Україну та відвідати матчі турніру.  

Як інформує відомство, на сьогодні пропуск осіб через кордон в 
середньому збільшився на 23 %, а пропуск транспортних засобів – в 
2,2 рази. Прогнозується, що пасажиропотік на кордоні України під час 
чвертьфінальної стадії чемпіонату Євро-2012 збільшиться до рекордних 
показників, – до 400 тис. осіб на добу (Кордон України з початку Євро-
2012 перетнуло 2,5 млн чоловік // Інформаційний центр «Україна-2012» 
(http://ukraine2012.gov.ua/news/194/54339). – 2012. – 15.06). 

 
* * * 

Более 330 тыс. болельщиков и 65 тыс. транспортных средств пересекли 
границу Украины за последние сутки. Об этом сообщает пресс-служба 
Кабмина.  

Стоит отметить, что с начала Евро-2012 в Украину прибыло более 1000 
таких групп. 

Напомним, что 18 июня, сборные Германии, Дании, Португалии и 
Нидерландов улетели из Украины.  

В аэропортах принимающих городов ожидается оформление свыше 
120 рейсов. Начиная с 5 июня количество оформленных самолетов достигло 
725.  

Стоит также отметить, что за последние сутки по отдельным решениям 
в Украину пропустили 64 болельщиков, которые не имели должным образом 
оформленных документов, однако имели билеты на матчи.  

В то же время, 4 фанатам было отказано в пропуске через границу, так 
как они ничем не смогли подтвердить свои заявления относительно того, что 
едут на Евро-2012 (За сутки в Украину приехали еще 330 тыс. фанов, 
четверых не пустили // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/45105). – 2012. – 18.06).    

 
* * * 

На границе болельщикам выдают спецкарточки. Карточки размещают с 
внутренней стороны лобового стекла транспортного средства. 

«Учитывая специфику Евро-2012 для болельщиков, участвующих в 
турнире, на украинском-польской границе предусмотрены определенные 
рекомендации. Подобная идентификация болельщиков позволяет направить 
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их на соответствующую полосу движения, дополнительно ускоряет и 
упрощает пересечение польско-украинской границы», – подчеркнули в 
ведомстве. 

Ранее в Госпогранслужбе заявили, что за последнюю неделю 
украинскую границу пересекло 2 млн человек. 

Вместе с тем, по данным МВД, в украинские города, принимающие 
Евро-2012, прибыло уже более 72 тыс. иностранных болельщиков: 
официальные фан-зоны в принимающих городах посетили более 120 тыс. 
человек, в частности в Киеве – 50 тысяч, в Донецке – 16 тысяч, в Харькове – 
30 тысяч и во Львове – 25 тысяч (На границе болельщикам выдают спец 
карточки // Левый берег 
(http://world.lb.ua/news/2012/06/15/156343_granitse_bolelshchikam_vidayut.ht
ml)). 

 
* * * 

Процесс пропуска болельщиков на матчи Евро-2012 намного 
упростился и ускорился, как только их начали пропускать на украинско-
венгерской границе по отдельным полосам. 

В период летних каникул, а также в начале каждого учебного года в 
любом случае увеличивается пассажиропоток на участке пограничных 
пунктов Захонь и Берегшурань. 

Поэтому ввод новых дополнительных полос на период матчей Евро-
2012 только разгрузил Чопскую таможню на территории Закарпатья и все 
венгерские таможни на украинско-венгерской границе. 

Кроме того, для быстрого пропуска фанов на матчи Евро-2012 
привлекли самых опытных таможенников, которых специально обучили на 
этот период. 

В день открытия чемпионата Европы таможня не испытывала большего 
увеличения трафика на пограничных постах (Отдельные полосы для фанов 
Евро-2012 на границе Закарпатья работают // Интернет-издание UA- 
Reporter.com (http://ua-reporter.com/novosti/118295). – 2012. – 15.06). 

 
* * * 

Міністерство внутрішніх справ уклало ряд договорів із готелями та 
ресторанами Києва, Донецька, Харкова і Львова на харчування та 
проживання іноземних поліцейських делегацій під час Євро-2012. Загальна 
сума договорів досягає 2,5 млн грн. 

В Україні на сьогодні перебувають 113 іноземних поліцейських. До 
їхніх обов’язків входять консультації українських колег по «проблемних» 
уболівальників своїх країн, роз’яснення співвітчизникам норм українського 
законодавства, супровід уболівальників під час матчів і переїздів між 
містами. 

Як наголошується, права на складання протоколів і порушення 
кримінальних справ у них немає. 
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Іноземні поліцейські у Києві поселені в готелях Оберіг та у відомчому 
готелі МВС. У Донецьку – в готелі «Шахтар Плаза». У Харкові – в 
готельному комплексі Турист, а у Львові – в однойменному готелі. 

За даними МВС, на їх розміщення буде витрачено близько 2 млн грн, 
ще 0,5 млн грн буде витрачено на їх харчування. 

«Сам факт того, що такі дані з’явилися у відкритому доступі, свідчить 
про прозорість та законність проведеного тендеру», – заявив голова прес-
служби МВС В. Поліщук. 

Прес-секретар голови делегації поліції Великобританії Н. Дейвідсон 
повідомила, що умови перебування в Україні їх повністю влаштовують. 

«Наш візит фінансується відповідно до меморандуму, раніше 
укладеного між Україною та Великобританією. У нас немає претензій щодо 
умов проживання або харчування. У складі нашої делегації в Україні 
налічується 18 поліцейських. Вони постійно супроводжують збірну Англії у 
всіх її поїздках», – додала вона (На утримання іноземних поліцейських в 
Україні влада витратить 2,5 млн грн // Корреспондент.net 
(http://ua.korrespondent.net/business/economics/1362135-na-utrimannya-
inozemnih-policejskih-v-ukrayini-vlada-vitratit-25-mln-grn-red). – 2012. – 
19.06). 

 
 

* * * 
На объектах проведения Евро-2012 в Украине чрезвычайных 

происшествий, в том числе пожаров, не зафиксировано, заявляют в 
Министерстве чрезвычайных ситуаций Украины. «Чрезвычайных ситуаций, 
событий, пожаров, которые относятся к компетенции Министерства 
чрезвычайных ситуаций, на объектах проведения Евро-2012 не выявлено. Во 
время матчей по периметрам стадионов и на прилегающей территории 
предпринимались мероприятия по недопущению возникновения пожаров, 
чрезвычайных ситуаций и событий», – рассказал заместитель директора 
департамента управления спасательными силами МинЧС Н. Чечеткин на 
брифинге. По его словам, всего к мероприятиям по обеспечению 
безопасности за истекший период Евро-2012 было привлечено 1367 человек 
личного состава и 325 единиц техники, в том числе на стадионах 
232 человека личного состава и 45 единиц техники, в фан-зонах – 85 человек 
и 13 единиц техники. 

 По данным МинЧС, за последние сутки на экстренный номер 
112 поступило около 19 тыс. вызовов, а с 1 июня всего этот номер принял 
около 253 тыс. звонков (МЧС: На объектах Евро-2012 в Украине ЧС не 
зафиксировано // Луганск. Комментарии 
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/06/18/140203.html)). 
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* * * 
На «Євро-2012» приїхало набагато менше вболівальників, ніж 

планувалося. Про це заявив експерт громадської організації «Євро-патруль» 
В. Коновалов. 

«Багато вболівальників не приїхали. Тому те, що заявляють чиновники, 
про велику кількість туристів, невірно», – сказав він. 

При цьому В. Коновалов відзначив, що, про кількість людей, яка 
приїхала на матчі «Євро-2012», не можна судити по відвідувачах фан-зон у 
містах, що приймають чемпіонат. 

«Фан-зони – це якраз для тих, хто не збирається йти на стадіон, а 
готовий подивитися футбол безкоштовно на великому екрані», – сказав 
експерт (Експерт пояснив, чому на багатьох матчах Євро-2012 
напівпорожні стадіони // GolosUA.com 
(http://www.golosua.com/ua/main/article/euro-2012/20120619_ekspert-
obyyasnil-pochemu-na-mnogih-matchah-evro-2012-polupustyie-stadionyi)). 

 
* * * 

Услід за Нацбанком, який потішив нумізматів серією монет з 
присвятою футбольному єврочемпіонату, порадувала колекціонерів 
новинкою й «Укрпошта». 

Поштові марки, які випустили до Євро-2012, вже в обігу. Номінал 
кожної – 27 грн 60 коп. На марці зображено логотип Європершості. 
Футбольний м’яч, який наче летить у повітрі під гамір упертих 
вболівальників. «Футбольний» блок з двох марок вийшов 200-тисячним 
тиражем («Укрпошта» порадувала колекціонерів поштовими марками до 
Євро-2012 // ТРК «Вежа» 
(http://vezha.org/suspilstvo/n_28193/ukrposhta_poraduvala_kolektsioneriv_pos
htovymy_markamy_do_yevro2012.html). – 2012. – 14.06). 

 
* * * 

Благодаря Facebook-странице «Добро пожаловать! Welcome to 
Ukraine!» бесплатное жилье в украинских семьях уже нашли себе почти 
полтысячи иностранных болельщиков, которые приехали в Украину на 
Евро-2012. Об этом сообщил один из активистов общественной инициативы 
в Facebook М. Продан.  

«Привести точную статистику, сколько на данный момент украинцев 
приняли в своих семьях бесплатно иностранных болельщиков, сложно, 
потому что одни приезжают – другие уезжают. Однако количество тех 
иностранных болельщиков, которые точно сообщили о своем пребывании в 
Украине, уже достигла почти полутысячи», – сказал он. 

При этом М. Продан добавил, что такая инициатива стала ответом 
небезразличных украинцев на непомерно высокие цены на проживание во 
время Евро-2012 в украинских отелях. 
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Он также сообщил о количестве украинцев, которые согласились 
предоставить бесплатно временный приют для иностранцев: 

«В целом согласилась почти тысяча украинских семей. Только на 
данный момент на нашем сайте размещено 650 объявлений: 450 – от 
украинцев и 200 – от заграничных болельщиков, которые намерены в 
ближайшее время посетить Украину и нуждаются в жилье» (Украинцы 
бесплатно поселили у себя полтысячи фанов // Луганск. Комментарии 
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/06/15/173810.html)). 

 
* * * 

Услуги неотложной медицинской помощи футболистам и болельщикам 
на чемпионате Европы по футболу 2012 года в Польше и Украине отвечают 
необходимым стандартам УЕФА.  

«Для нас очень важно, чтобы матчи Евро-2012 проходили в 
соответствии с существующими стандартами и отвечали требованиям 
команд, игроков и болельщиков. Организаторы чемпионата в Польше и 
Украине сумели нас убедить в том, что услуги первой медицинской помощи 
оказываются на матчах на соответствующем для современных стадионов 
уровне», – заявил председатель медицинского комитета УЕФА М. Д’Хооге. 

Кроме того, в сообщении отмечается, что требования УЕФА 
соблюдены на всех стадионах чемпионата Европы: об этом говорит наличие 
дефибрилляторов, кислородных масок, носилок и других спасательных 
средств. Необходимые стандарты будут применяться на всех матчах под 
эгидой УЕФА с начала сезона 2012-2013. 

Представители УЕФА в самый разгар Евро-2012 посещают с проверкой 
стадионы в Украине и Польше, чтобы убедиться в том, что услуги 
медицинской помощи оказываются на турнире в соответствии с 
необходимыми требованиями. Инспекция велась на каждом из матчей 
первого тура группового этапа. При этом для анализа работы медицинских 
сотрудников на поле, машин скорой помощи, пунктов оказания первой 
помощи для болельщиков и организации услуг в целом представители 
УЕФА посещали стадионы как до, так и во время игр, передает «Интерфакс-
Украина». 

Эти наблюдения являются заключительным этапом проверки работы 
местных медицинских служб, врачей на стадионах и медицинского комитета 
УЕФА за последние несколько лет. Они необходимы, чтобы убедиться в 
способности организаторов решать проблемы безопасности во время 
проведения матчей Евро-2012. 

«Проверки показали, что стадионы соответствуют требованиям для 
оказания медицинских услуг на высшем уровне, а это очень приятно. Услуги 
планируются и осуществляются в соответствии с требованиями, 
необходимыми для такого крупного и значимого события. Конечно, никто 
не хочет возникновения инцидентов, но на футбольных аренах игрокам и 
болельщикам иногда приходится обращаться за медицинской помощью. 
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Наша цель заключается в обеспечении этой помощи на высоком уровне. 
Польша и Украина к этому готовы», – подчеркнул профессор С. Хиллис, 
медицинский офицер УЕФА на Евро-2012 в Польше (В УЕФА довольны 
медицинским обеспечением Евро-2012 // Версии.com 
(http://www.versii.com.ua/news/257305). – 2012. – 18.06). 

 
* * * 

Группа немецких фанов из Юберлингена сделала подарок Украинскому 
детскому центру клинической токсикологии. 

Сторонники сборной Германии собрали в своем городе 4 тыс. евро и 
передали их медицинскому учреждению.  

«Мы знаем, что здесь еще существует большая потребность, что на 
определенное оборудование не хватает денег. Дети страдают во всем мире, 
там, где мы живем, и здесь, в Украине. Мы бы хотели помочь детям, 
которые имеют не так много, как наши. Каждое евро, каждая гривна пойдут 
на пользу», – сказал представитель фанов. 

На эти деньги центр планирует закупить расходные материалы, а также 
пульсоксиметры, приборы для измерения гемоглобина (Немецкие 
болельщики помогли украинской больнице // Левый берег 
(http://society.lb.ua/life/2012/06/17/156644_nemetskie_bolelshchiki_pomogli.ht
ml)). 

 
* * * 

Первые матчи Евро-2012, которые проходят в Польше и на Украине, 
вызвали небывалый интерес у телезрителей в США. 

Как пишет газета The New York Post со ссылкой на данные телеканалов 
ESPN и ABC, средняя аудитория матча Евро-2012 в США составляет более 
1,3 млн человек. Для сравнения, во время Евро-2008 аналогичный 
показатель составлял всего 428 тыс. зрителей. 

Матч между Испанией и Италией, который пришелся на выходной 
день, посмотрели 2,1 млн человек – это больше, чем любой матч Евро-2008 
за исключением финала, в которым принимали участие Испания и 
Германия. 

Рейтинги Евро-2012 в США могли бы быть еще выше, если бы турнир 
проходил в более удобное для американцев время. Матчи, которые по 
московскому времени начинаются в 20:00, в США показывают утром, а в 
22:45 – в районе обеда, из-за чего офисные работники практически не имеют 
возможности их посмотреть. 

В Европе рейтинги ТВ-трансляций с Евро намного выше, чем в США. 
Так, матч между Германией и Нидерландами только в Германии посмотрело 
более 27 млн человек. Поединок между Англией и Францией, как сообщает 
The Chicago Tribune, собрал у телеэкранов в Великобритании аудиторию в 
12,3 млн человек. 
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Ранее сообщалось также, что матч между Россией и Польшей на Евро-
2012 собрал рекордную телеаудиторию в Польше: по трем местным 
телеканалам игру смотрели 16,2 млн болельщиков. Всего в Польше живет 
около 38 млн человек (Евро-2012 заинтересовало американцев, – 
телеканалы // Левый берег 
(http://economics.lb.ua/telecom/2012/06/17/156641_evro2012_zainteresovalo.ht
ml)). 

 
 

Позитивні відгуки у ЗМІ 
 
Президент УЕФА М. Платини доволен подготовкой Украины и Польши 

к Евро-2012. 
 «Я очень доволен тем, как подготовлены Польша и Украина. Эти 

страны уже выиграли», – сказал М. Платини. Он добавил, что атмосфера во 
время чемпионата на «99 % фантастическая». 

М. Платини сказал, что после многих сомнений и серьезных проблем, 
которые происходили в течение пяти лет, теперь выяснилось, что обе страны 
справились с заданием. 

«Не все идеально, но я не могу себе представить, может ли быть лучше, 
учитывая, сколько эти страны должны были сделать», – сказал француз. 

Говоря о самом чемпионате, Платини подтвердил, что финал будет 
проходить в Киеве, где встретятся команды Германии и Испании. 

«Так решено с самого начала, поэтому так и будет», – заявил он. 
М. Платини прогнозирует, что в финале встретятся команды Германии 

и Испании. 
Француз также высоко оценил судей, которые по его мнению, 

профессионалы мирового масштаба. 
«Арбитры очень хорошие. Не делают серьезных ошибок, и это самое 

главное. Чемпионат идет хорошо», – заявил М. Платини (М. Платини: в 
финал Евро-2012 выйдут Германия и Испания // Левый берег  
(http://sport.lb.ua/football/2012/06/19/156911_platini_poblagodaril_ukrainu.ht
ml)). 

 
* * * 

Генеральний директор Euronews М. Пітерс під час зустрічі з прем’єр-
міністром М. Азаровим відзначив високий рівень підготовки України до 
проведення чемпіонату Європи з футболу 2012 року. Про це повідомляє 
прес-служба Кабміну. 

М. Пітерс зауважив, що, побачивши новий аеропорт у Києві, був 
вражений і гордий за Україну, бо не очікував на такий рівень. 

У свою чергу, М. Азаров відзначив, що М. Пітерс зможе особисто 
побачити і в Донецьку (куди гендиректор Euronews відправляється на 
Генеральну асамблею учасників Euronews) новий аеропорт і одну з кращих у 
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Європі злітно-посадкових смуг, яка може приймати будь-які типи літаків за 
різних погодних умов. 

Прем’єр зауважив, що у рамках підготовки до чемпіонату Європи з 
футболу Україна достойно підготувалася до прийому гостей, самотужки 
збудувала стадіони, аеропорти, вокзали, швидкісні залізниці, дороги, в той 
час як Польща отримувала підтримку від Євросоюзу. «Нам ніхто не 
допомагав, ми все зробили своїми силами, і зробили не менше, ніж Польща, 
і зробили це у декілька разів дешевше, ніж Польща», – запевнив М. Азаров 
(Euronews вражений підготовкою України // Інформаційний центр 
«Україна-2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/191/54326). – 2012. – 15.06). 

 
* * * 

Посол Германии в Украине Г. Гаймзет отмечает гостеприимную и 
теплую атмосферу в стране во время Евро-2012. Об этом он написал в своем 
блоге. 

«Украинцы, большинство из которых никогда не видели так много 
иностранцев сразу, повсюду радушно принимают своих гостей, 
демонстрируя, как и ожидалось, свое гостеприимство и любезность», – 
написал он. 

Г. Гаймзет отметил, что иностранные болельщики ценят 
дружественную атмосферу в Украине. 

«У-кра-ина! У-кра-ина!» – восклицал потом и весь стадион в Харькове 
во время игры Нидерланды – Германия. Скандировать этот боевой 
фановский клич стали украинские болельщики, к ним присоединились 
фанаты, прибывшие из Германии и Нидерландов. Прекрасный жест 
благодарности за гостеприимство и сердечность хозяев», – отметил посол. 

Он также высоко оценил аккуратность и организованность украинцев. 
«Когда проходишь по парку Тараса Шевченко, бросаются в глаза 

желто-синие болельщики, которые поднимаются с газонов, чтобы отнести 
свои пустые бутылки в мусорные корзины. Поведение, которое 
действительно является примером для подражания», – сообщил Г.  Гаймзет. 

При этом он отметил, что полностью деполитизировать чемпионат не 
удалось. 

«VIP-ложи заполнены, и в то же время каждый знает, что там зияет 
много пробелов. Футбол и политика – две разные вещи, и одновременно их 
невозможно полностью отделить друг от друга. Но пока давайте будем 
радоваться следующим хорошим матчам, политика все равно нас быстро 
догонит», – отметил он. В целом посол выразил удовлетворение массовым 
знакомством иностранцев с Украиной (Посол Германии оценил 
организацию Евро-2012 и гостеприимство украинцев // Левый берег 
(http://lb.ua/news/2012/06/15/156581_posol_germanii_otsenil_organizatsiyu.ht
ml)). 
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* * * 
Международные эксперты,  менеджеры немецкого общества 

международного сотрудничества GIZ,  хорошо оценивают подготовку 
Украины и Киева к проведению футбольного чемпионата Евро-2012. 

«Германия тоже принимала чемпионат мира по футболу в 2006 году, 
консультировала коллег из Австрии и Швейцарии во время Евро-2008, 
поэтому мы очень хорошо представляем что это такое. Могу заверить, что и 
у нас возникали те же проблемы, мы также не были идеальными. Учитывая 
накопленный опыт, могу с уверенностью сказать, что подготовка Украины к 
турниру можно оценить на «отлично», – отметил Х. Нойвегер, руководитель 
бюро GIZ в Украине. 

Напомним, что последние два года GIZ оказывала консультативную 
поддержку Украины по вопросам подготовки к проведению Евро-2012 
(Международные эксперты оценили подготовку Украины к Евро-2012 на 
«отлично» // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/06/2012-06-14-
39.html)). 

 
 

* * * 
Проведення в Україні чемпіонату Європи з футболу стало стимулом 

для модернізації країни. Про це заявив віце-прем’єр-міністр України – 
міністр соціальної політики С. Тігіпко під час прес-конференції в Херсоні, 
де урядовець перебуває з робочим візитом.  

«На Євро-2012 було витрачено значні кошти. Їх було непросто знайти. 
Але це цілком виправдана інвестиція», – сказав він. 

 Віце-прем’єр зазначив, що інфраструктурні проекти до Євро-2012 
стали стимулом для розвитку будівельної галузі та створення нових робочих 
місць. Крім того, проведення чемпіонату дало поштовх до розвитку 
туризму… (С. Тігіпко: Євро-2012 допоміг модернізувати країну // 
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/47015). – 2012. – 15.06). 

 
  

* * * 
Німецькі вболівальники побачили в Україні не те, про що їм 

розповідали німецькі засоби масової інформації перед початком Євро-2012. 
Побувавши у Львові та Києві, вони залишились приємно здивованими. 

Про це в офіційній фан-зоні Євро-2012 у Києві розповіла група туристів 
з ФРН, які приїхали до України вболівати за свою команду.  

«Публікації в пресі надають гірші враження (про Україну – ред.), ніж 
тут є насправді. Я думаю, що люди мають приїхати до України і побачити її. 
Це відкрита молода країна, люди тут привітні, тут мирно і дуже добре», – 
розповів працівник фешн-індустрії Фло з Дюссельдорфа (Німецькі фани: 
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Україна перевершила наші очікування // Інформаційний центр «Україна-
2012» (http://ukraine2012.gov.ua/news/194/54327). – 2012. – 15.06). 

 
 
Негативні відгуки у ЗМІ 

 
Авторитетный спортивный журналист Д. Уилсон назвал Евро-2012 

самым нелогичным турниром из всех, которые ему доводилось видеть.  
«Фактом остается то, что Евро-2012 является самым нелогичным 

турниром из тех, что проводились в Европе. Это – 13-й турнир, который я 
смотрю (три Евро, два чемпионата мира, пять африканских Кубков наций, 
один Копа Америка, один Кубок Азии, один чемпионат мира среди 
молодежных сборных), и это единственный чемпионат, где логистика 
оказалась самым большим вызовом. Конечно, инфраструктура не хуже, чем 
у Экваториальной Гвинеи или Анголы и Мали, но рост числа болельщиков 
является для нее все большим стрессом», – написал Д. Уилсон – автор пяти 
книг о футболе и спортивный журналист The Guardian, The Independent и 
Sports Illustrated – в своей статье для The Independent. 

Он сообщил, что у него в разгар Евро-2012 были большие проблемы с 
тем, чтобы добраться из Испании в Гданьск, и раскритиковал 
продолжительность поездок из Варшавы во Львов из-за необходимости 
переходить на другую железнодорожную станцию на границе, высокой 
стоимости полетов через Киев в связи с отсутствием прямых рейсов в 
Донецк и Харьков и недостаточное количество гостиничных номеров. 

«Неудивительно, что многие болельщики решили не ехать. Тогда как 
многих местных жителей отпугнули высокие цены на билеты, впервые с 
Евро-1996 года на стадионах можно увидеть множество пустых мест. В 
Южной Африке также были полупустые стадионы», – добавил  эксперт. 

Он подчеркнул, что-то странное произошло в международном 
футбольном администрировании и футболе в частности – за последние 
десять лет прижилась идея, что самое важное для крупного турнира, – это не 
сам турнир, а его последствия.  

«Преимущества для Польши и Украины могут быть огромными... но 
должен ли футбол выполнять функции благотворительности?», – 
подчеркнул Д. Уилсон. 

Напомним, что а направлении украинских городов, где 15 июня 
состоятся матчи Евро-2012, железными дорогами Украины предложено 
42,6 тыс. мест, из них накануне в свободной продаже еще находились более 
8,5 тыс. билетов.   

Также болельщики, которые будут отправляться из Донецка, Львова и 
Харькова, могут воспользоваться межрегиональными поездами Интерсити 
(+), на которые еще есть в продаже 1198 мест (Евро-2012 – самый 
нелогичный из всех международных турниров – експерт // Независимое 
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44714). – 2012. – 15.06). 
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* * * 
Австрийский спортивный тотализатор снял по случаю Евро-2012 

скандальный рекламный ролик, возмутивший немецких болельщиков и 
патриотов. 

В рекламе показано, как сидящий перед телевизором мужчина втыкает 
иголки в куклу вуду в форме сборной Германии, в результате чего игрок на 
поле падает и не может продолжать борьбу. 

Под лозунгом «Все в ваших руках!» тотализатор предлагает 
поучаствовать в спорах о результатах чемпионата Европы по футболу. Но 
рекламный ролик слишком напоминает провокацию, так что в австрийский 
совет по рекламе уже поступили 53 жалобы. Один из респондентов написал, 
что стыдится страны, которая публично демонстрирует такие сюжеты. А на 
сайте совета появляются комментарии о дискриминации. Никто не хотел бы 
стать свидетелем аналогичной кампании в Германии с австрийцем в образе 
врага. 

С другой стороны, в Германии появились похожие куклы, одетые в 
форму голландской команды, в связи с чем в немецкий совет по рекламе 
поступила лишь одна жалоба (В Австрии сделали рекламный ролик про 
немецкую футбольную команду // Левый берег 
(http://world.lb.ua/news/2012/06/15/156411_avstrii_sdelali_reklamniy_rolik_pr
o.html)). 

 
* * * 

Более половины немецких менеджеров по туризму считают, что Евро-
2012 лишь ухудшил туристический имидж Украины. Лично приехать в 
Украину во время чемпионата хотели бы только 14 % из них. 

Украинские власти заявляют о долгосрочных преимуществах, которые 
даст Евро-2012 для страны, однако в Европе уверены, что чемпионат только 
ухудшил туристический имидж Украины. Таков результат опроса, 
проведенного консалтинговой фирмой Trendscope по заказу Travel Industry 
Club, представляющего интересы немецкого турбизнеса. 

Согласно данным этого опроса, 52 % менеджеров в сфере туризма 
полагают, что Евро-2012 принес туристическому имиджу страны больше 
ущерба, чем выгоды. И только 32 % считают, что Украина может 
восприниматься как привлекательное место для туристов. При этом 
посетить Украину лично во время чемпионата хотели бы 14 % менеджеров. 

Две трети респондентов (69 %) считают, что СМИ объективно и 
взвешенно освещают ситуацию в Украине, которая подвергается резкой 
критике за судебное преследование бывшего премьер-министра 
Ю. Тимошенко (Опрос: Евро-2012 ухудшил туристический имидж 
Украины // Утро-Украина 
(http://www.utro.ua/ru/zhizn/opros_evro_2012_uhudshil_turisticheskiy_imidzh
_ukrainy1340049782). – 2012. – 19.06). 
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* * * 
Контрольно-дисциплінарна інстанція УЄФА оштрафувала футбольний 

союз Німеччини (ФСН) та Федерацію футболу Португалії (ФФП) за 
інциденти під час матчу у Львові 9 червня.  

 «ФСН покараний на 10 тис. євро за неналежну поведінку 
вболівальників, які кидали на поле сторонні предмети. ФФП заплатить 5 тис. 
за пізній вихід своєї збірної на другий тайм», – йдеться в повідомленні на 
офіційному сайті УЄФА.  

Крім того, контрольно-дисциплінарна інстанція УЄФА порушила 
справу проти Футбольного союзу Німеччини у зв’язку з інцидентами на 
матчі 13 червня проти Нідерландів у Харкові. 

У провину ФСН ставиться використання уболівальниками німецької 
збірної піротехніки і кидання на поле сторонніх предметів.  

Раніше стало відомо, що УЄФА завів другу дисциплінарну справу 
відносно Російського футбольного союзу (РФС) у зв’язку з поведінкою 
російських уболівальників на Євро-2012 в Польщі та Україні.  

Шанувальники збірної Росії 12 червня, на матчі проти команди Польщі 
(1:1) «підпалювали і кидали на поле феєрверки, а також вивішували банери 
недозволеного змісту. Крім того, під час поєдинку один з уболівальників 
збірної Росії вибіг на поле».   

За аналогічні порушення дисциплінарну справу заведено відносно 
Футбольної федерації Польщі. Контрольно-дисциплінарна інстанція УЄФА 
заслухає обидві справи на засіданні 17 червня (За погану поведінку у Львові 
федерації Португалії і Німеччини оштрафували // Західна інформаційна 
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/15/353903)). 

 
 

Прогнози 
 
После проведения чемпионата Европы 2012 года по футболу в 

европейских СМИ появятся позитивные сообщения об Украине. Об этом 
заявил член Совета Национального банка Украины Р. Шпек. 

«Я видел сколько людей, которые впервые были во Львов, восхищались 
городом. И насколько они по-человечески говорили: как жаль, что мы сюда 
не приехали раньше. Я уверен, что таких высказываний после посещения 
Харькова, Донецка, Киева, Львова, будет намного больше. И, конечно, все 
мы от этого выиграем, мы будем в информационном плане более понятны. 
Что не только А. Шевченко, братья Кличко и Чернобыль или сегодняшние 
политические процессы – это то, с чем будет ассоциироваться Украина. 
Даже руководитель болельщиков английской сборной, которая приехала в 
Украину, приехал в Киев и сказал – какая удивительная страна!», – сказал 
эксперт. 

При этом Р. Шпек отметил, что его удивляют разговоры об 
экономических выгодах Украины от проведения чемпионата. «Мы должны 



  18

говорить о долгосрочных выгодах, а не о том, что приехали люди – кто на 
неделю, кто на три – и они изменят страну. Страну должны менять 
украинцы. Но им будет легче это делать, когда все увидят, что мы 
действительно по духу, по поведению – европейская нация», – добавил он. 

В том, что чемпионат принесет позитивные изменения на долгие годы, 
убежден также исполнительный директор Международного Фонда Блейзера 
О. Устенко. 

«В любом случае, чемпионат должен сказаться и на имидже Украины, и 
повлиять на туризм, ведь многие откроют для себя Украину. В 
долгосрочном плане эффект можно связывать с крупными 
инфраструктурными проектами, которые проводились во время подготовки 
к чемпионату – и строительство дорог, и строительство мостов и 
строительство аэропортов, транспортных развязок. Это долгосрочная 
инвестиция, и рассчитывать на то, что она окупится в течение такого 
короткого времени, когда проводится чемпионат минимум наивно. 
Реального результата следует ожидать в долгосрочной перспективе», – 
считает эксперт (Эксперт: Евро-2012 – долгосрочная выгода для Украины 
// Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/06/2012-06-14-25.html)) 

 
 

КИЇВ 
 

З початком Євро-2012 в Києві різко збільшилася кількість туристів. Про 
це заявив голова КМДА О. Попов під час прес-конференції. За його 
словами, станом на 15 червня в Києві в столичних готелях розміщено 12 тис. 
людей. 

 О. Попов також зазначив, що близько 6 тис. осіб перебуває на території 
шведського кемпінгу, розміщеного на Трухановому острові, при цьому ще 
4,5 тис. місць заброньовані на матчі Євро-2012, які будуть відбуватися в 
Києві. 

 Він підкреслив, що в 2,2 рази збільшилася динаміка проїзду машин 
дорогами Києва і його околиць. 

 Крім того, як зазначив мер, всього на території України зафіксовано 
30 %-ове збільшення кількості туристів (У столичних готелях розміщено 
близько 12 тис. людей // Інформаційне агентство «Регіональні Новини» 
(http://regionews.com.ua/node/47218). – 2012. – 15.06.) 

 
* * * 

Во время проведения Евро-2012 коммунальные службы Киева 
ежедневно обрабатывают улицы центральной части города и территорию 
фан-зоны специальными веществами, чтобы обеспечить надлежащее 
санитарное состояние и ликвидировать неприятные запахи. Об этом во 
время пресс-конференции сообщил председатель Киевской городской 
государственной администрации А. Попов.  



  19

«Коммунальные службы работают сегодня очень эффективно. В 
частности, они помогают клининговой компании убирать фан-зону, чтобы 
уже к 11 утра она была в надлежащем состоянии и могла принять гостей. 
Кроме того, используются специальные вещества для мытья улиц, в том 
числе фан-зоны и маршрута следования марша болельщиков сборной 
Швеции. Сразу после его окончания дороги моют и убирают прилегающую 
территорию», – отметил А. Попов. 

Также глава КГГА поблагодарил работников коммунальных служб за 
ту слаженную и напряженную работу, которую они сегодня выполняют в 
усиленном режиме. 

Напомним, ранее А. Попов заявил, что иностранных болельщиков не 
штрафуют и не будут штрафовать в случае, если они будут справлять нужду 
в неположенных местах (Киевские улицы после болельщиков приходится 
дезинфицировать // Главред // Столица 
(http://stolitsa.glavred.info/archive/2012/06/15/170716-5.html)). 
 

* * * 
Проведення в Києві чемпіонату з футболу Євро-2012 позитивно 

відбилося на роботі всіх служб, які забезпечують життєдіяльність столиці. 
Про це сказав голова КМДА О. Попов під час прес-конференції.  

За словами чиновника, практично всі без винятку служби міста 
справляються зі своєю роботою під час чемпіонату. 

«Я хочу сказати, що міліція, медичний сектор, комунальні служби, 
будівельники, транспортники – всі ці служби сьогодні працюють, як 
годинник», – зазначив він. 

Як підкреслив О. Попов, у разі виникнення будь-якої ситуації, 
відбувається «миттєва реакція на це» боку тих чи інших служб міста. 

До того ж, за словами голови КМДА, є взаємодія між усіма службами, 
які так чи інакше причетні до Євро-2012. 

«В атмосфері, коли всі розуміють один одного з півслова, дуже 
приємно працювати», – сказав він. 

При цьому голова КМДА зазначив, що складнощів очікують служби 
міста попереду, коли в Києві відбудеться фінал єврочемпіонату і коли 
кількість вболівальників збільшиться в кілька разів. Проте О. Попов 
впевнений, що і з цим вдасться справитися (О. Попов розповів про 
складнощі, яких очікує Київ після Євро-2012 // GolosUA.com 
(http://www.golosua.com/ua/main/article/euro-2012/2012/06/18_popov-
rasskazal-o-slojnostyah-kotoryie-jdut-kiev-posle-evro-2012)). 
 

* * * 
Иностранные болельщики мало интересуются историческими 

памятниками и музеями Киева, признает начальник Главного управления 
коммунального хозяйства Д. Новицкий. 
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«На сегодняшний день, честно скажу, мало интересуются. Но есть 
информация такая: шведы часто и много заказывают экскурсии по Днепру, и 
посещают музей Чернобыля», – сказал Д. Новицкий на брифинге в медиа-
центре Киева. 

Д. Новицкий отметил, что с началом Евро-2012 и приездом в столицу 
большого количества болельщиков увеличился спрос на посещение 
Национального музея Чернобыль. 

При этом, по словам Д. Новицкого, иностранцы изъявляют желание 
посетить «центральные, основные музеи» столицы, в частности 
Национальный музей русского искусства, Киевский музей западного и 
восточного искусства. 

В свою очередь начальник Главного управления по вопросам 
подготовки Евро-2012 в Киеве Т. Слышик, говоря о посещаемости 
иностранцами киевских экскурсий, рассказала: «Экскурсиями больше 
интересуются, организовывают экскурсии для жен (игроков – ред.) 
прибывших команд, для тех сопровождающих лиц, которым интересно 
увидеть первый раз город, увидеть архитектуру, музеи, и оперу, и театры 
наши». 

На сегодняшний день, по словам Д. Новицкого, в Киеве работает 
13 информационно-туристических центров, где можно получить карту 
Киева или купить подробные путеводители по столице, узнать о 
туристических маршрутах и экскурсиях, которые можно посетить. 

Вместе с тем он отметил, что, несмотря на то, что было напечатано 
достаточно карт столицы для туристов, к финалу Евро-2012, возможно, 
придется еще допечатать (Еврофаны не заинтересовались столичными 
музеями, – мэрия // Левый берег 
(http://society.lb.ua/life/2012/06/15/156380_evrofani_zainteresovalis.html)). 

 
 

* * * 
Охрана фан-зоны в Киеве на Крещатике была вынуждена прекратить 

пропуск людей из-за большого количества болельщиков, пришедших 
поддержать свои сборные 15 июня группы D Евро-2012. Об этом сообщает 
пресс-служба Киевской городской государственной администрации.  

Как сообщили в КГГА, болеть за свои команды в центр Киева 15 июня 
пришли около 100 тысяч болельщиков. За полчаса до матча охранники фан-
зоны перестали запускать людей «из-за переполненности территории».  

Уже по традиции, в фан-зоне преобладали сине-желтые цвета. Ведь 15 
июня играли как украинцы, так и шведы (Фан-зону на Крещатике 15 июня 
посетили около 100 тыс. болельщиков – КГГА // Независимое Бюро 
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44903). – 2012. – 16.06).   
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* * * 
Киевскую фан-зону на Крещатике предлагают расширить. Особенно 

острая необходимость в расширении фан-зоны возникнет накануне финала 
Чемпионата Европы. Об этом сообщает пресс-служба Киевской городской 
государственной администрации.  

При этом в сообщении КГГА отмечается, что по оценкам УЕФА, 
15 июня, в фан-зоне и на прилегающей территории вокруг улицы Крещатик 
и Майдана Незалежности матч Украина – Франция посмотрели около 
140 тыс. болельщиков. Чтобы избежать давки, входы в официальную фан-
зону даже временно перекрывали. 

Вместе с тем в КГГА отметили, что по оценке представителя УЕФА, 
менеджера официальных фан-зон Евро-2012 в принимающих городах 
Украины и Польши Т. Глора, фан-зона в Киеве организована лучше всего. 

«Я был во всех принимающих городах Евро-2012, видел все 
официальные фан-зоны и могу с уверенностью сказать, что все они 
организованы на высоком уровне. Однако, сравнивая, считаю, что фан-зона 
в Киеве является самой чистой и, по-видимому, лучше всего 
организованной», – цитирует КГГА Т. Глора (Фан-зону на Крещатике 
предлагают расширить // Независимое Бюро Новостей 
(http://nbnews.com.ua/news/44958). – 2012. – 16.06).     
 

* * * 
Фан-зону Києва 17 червня відвідали близько 40 тисяч уболівальників. 

Як повідомили у київській мерії, комунальні та медичні служби міста 
працювали у посиленому режимі. Інцидентів за участю футбольних фанатів 
зафіксовано не було. 

Як повідомили у Головному управлінні охорони здоров’я, за добу 
17 червня до столичних медиків звернулися 35 уболівальників. 11 із них 
були госпіталізовані. Переважно причинами звернень до лікарів були 
травми і загострення хронічних захворювань (17 червня київську фан-зону 
відвідали 40 тис. уболівальників // Корреспондент.net 
(http://ua.korrespondent.net/kyiv/1361693-vchora-kiyivsku-fan-zonu-vidvidali-
40-tisyach-ubolivalnikiv). – 2012. – 18.06).     

 
* * * 

В последние игры Евро-2012 в столицу прибудут 200 тыс фанатов.  
24 июня в Киеве состоится четверть финала Евро-2012, а 1 июля – 

финал. Организаторы официальной фан-зоны ожидают рекордное 
количество посетителей в этот период – до 200 тыс. 

Именно поэтому и было принято решение подготовиться к большому 
наплыву посетителей и заблаговременно подготовить территорию к 
достойному приему болельщиков, отметили в пресс-службе (Киевскую фан-
зону готовят к генеральной уборке // Левый берег 
(http://society.lb.ua/life/2012/06/17/156708_kievskaya_fanzona_gotovyat.html)). 
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* * * 
Во время проведения в столице Украины Евро-2012 Киевский 

метрополитен, а это 50 станций, увеличил поток перевозки пассажиров 
втрое. Об этом сообщили в пресс-службе МВД. 

«Кроме того, иностранные болельщики, пользуясь столичной подземкой, 
имеют возможность без проблем добраться до нужной им остановки, 
благодаря англоязычным предупреждениям в вагонах и указаниям на 
платформах. К тому же, каждая станция метрополитена – неповторимая по 
своему архитектурному убранству, что приятно удивляет гостей столицы»,– 
говорится в сообщении. 

В среднем за сутки на охрану общественного порядка метрополитена 
заступает около 170 правоохранителей Линейного управления охраны 
метрополитена и оказывают помощь дополнительные силы, в количестве до 
400 человек из числа курсантов НАВС и внутренних войск.  

«Правоохранители постоянно проводят комплексные обследования 
станций метро. Особое внимание уделяется остановкам метрополитена, 
расположенным в центральной части города и приближенным к местам 
проведения массовых мероприятий», – говорится в сообщении 
(Пассажиропоток в киевском метро во время ЕВРО-2012 увеличился 
втрое // Четверта Влада   (http://4vlada.net/obshchestvo/passazhiropotok-v-
kievskom-metro-vo-vremya-evro-uvelichilsya-vtroe). – 2012. – 16.06). 
 

* * * 
Як повідомив офіційний медіа-партнер Приймаючого міста Києва «Радіо 

Київ», на час Євро-2012 на міські маршрути випустили на 20 % більше  
тролейбусів та автобусів, а у центральній частині столиці кількість рухомого 
складу збільшили на 30 %. У дні футбольних матчів  наземний транспорт 
функціонує у посиленому режимі і на півтори години довше ніж працює 
Київський метрополітен. 

 Як зазначив заступник генерального директора  КП «Київпастранс» 
С. Литвинов пасажиропотік на сьогодні зріс на 10 %. Найбільшим попитом 
користуються маршрути, які курсують від центру міста та від станцій метро 
(Столичний транспорт працює без збоїв // Київська міська державна 
адміністрація (http://kievcity.gov.ua/novyny/526). – 2012. – 15.06). 

 
* * * 

Фан-зону на вулиці Хрещатик розмалювали майстри вуличного графіті. 
Про це повідомили в прес-службі Медіа-центру міста Києва. До 
розмальовування головної вулиці міста долучилися і вболівальники. 

Графіті переважно зображали футбольну тематику – символіку 
національних збірних команд-учасниць та символіку Євро-2012. 

Під куполом офіційної VIP-фан-зони відбулися гонки міні-карт на 
радіоуправлінні. Кожна міні-карта символізувала одну із футбольних 
збірних команд, які беруть участь у Чемпіонаті. Керували міні-автомобілями 
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професійні гонщики, які таким чином вирішили висловити підтримку 
командам євротурніру. До цієї розваги мали змогу долучитися усі охочі 
відвідувачі фан-зони (Майстри графіті розмалювали фан-зону на 
Хрещатику // GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/euro-
2012/2012/06/17_maystri-grafiti-rozmalyuvali-fan-zonu-na-hreschatiku)). 

 
 
Позитивні відгуки 

 
Участь України в чемпіонаті ЄВРО-2012 позитивно вплинула на 

відновлення туристичної галузі в столиці та прискорила розвиток міської 
інфраструктури. Про це повідомив начальник Головного управління 
комунального господарства Д. Новицький під час прес-конференції у Медіа-
центрі міста Києва. Як приклад, Д. Новицький навів факти позитивних 
зрушень у транспортній сфері. 

 «Пропускна спроможність аеропорту «Бориспіль» збільшилась до 
8 млн осіб. Після реконструкції приймає туристів і аеропорт «Київ». Крім 
того, були побудовані нові транспортні розв’язки, відремонтовано велику 
кількість асфальтового покриття, на маршрути випущено новий транспорт», 
– підкреслив Д. Новицький. 

Він також нагадав про реконструкцію НСК «Олімпійського» та 
зауважив, що цей об’єкт принесе місту багато користі в майбутньому. 

«Стадіон «Олімпійський» – будівля еліт-класу. У майбутньому він  
дасть змогу реалізовувати великомасштабні події і приймати велику 
кількість глядачів», – додав начальник ГУ комунального господарства. 

Д. Новицький зазначив, що Київ використав той шанс, який отримав від 
ЄВРО-2012, у розрізі розбудови міста. Наступним завданням є привернення 
уваги туристів до столиці України. І тут на допомогу мають прийти 
гостинність та привітність самих киян (Д. Новицький: «Участь України в 
ЄВРО-2012 прискорила розвиток міської інфраструктури» // Київська 
міська державна адміністрація (http://kievcity.gov.ua/novyny/528). – 2012. – 
15.06). 

 
* * * 

Шведские болельщики довольны своим пребыванием в Киеве. В 
частности, жителей фан-кемпинга на Трухановом острове полностью 
удовлетворяют условия проживания, а больше всего – стоимость 
пребывания в фан-лагере. Именно это стало решающим фактором, пишет 
газета, ссылаясь на комментарии шведских фанатов. 

Кроме того, помимо жилья на острове для фанов организованы 
полезные услуги, которые пользуются популярностью у болельщиков: 
Интернет, химчистка, прокат велосипедов, пейнтбол и пляжный волейбол, 
рыбалка и другие активные развлечения. 
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По словам болельщиков, все проблемы, которые возникали в начале 
работы кемпинга, уже устранены и жители чувствуют себя на Трухановом, 
как дома. 

«Для шведов важна атмосфера, а не пятизвездочный статус помещения. 
А это здесь есть однозначно», – цитирует издание одного из болельщиков. 

Напомним, что накануне старта Евро-2012 в Киеве разразился скандал 
из-за неготовности кемпинга на Трухановом острове к приему шведских 
болельщиков (Шведы похвалили кемпинг на Трухановом острове // 
Главред // Столица (http://stolitsa.glavred.info/archive/2012/06/19/182402-
7.html)). 

 
 
 Негативні відгуки у ЗМІ 

     
Кемпинг для футбольных фанов сборной Швеции до сих пор не 

закончен. Об этом заявил руководитель фан-посольства Швеции 
О. Шьостеть.  

«Насколько мне известно, полностью он не закончен до сих пор», – 
рассказал О. Шьостеть.  

Он отметил, что в кемпинге до сих пор нет всех тех объектов, которые 
обещали организаторы.  

О. Шьостеть также рассказал, что организаторы обиделись на него за 
то, что он отказался подписать документы о приеме лагеря.  

«Были проблемы – на нас обиделись, что мы отказались подписать 
документы о приеме лагеря в надлежащем состоянии, но тут уж извините – 
кто же виноват, что он на самом деле в таком состоянии не был?», – 
возмутился О. Шьостеть. 

Напомним, что все фан-кемпинги обещали открыть до начала Евро-
2012, которое стартовало еще 8 июня (Кемпинг на Трухановом еще не 
достроен – глава фан-посольства Швеции // Независимое Бюро 
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44838). – 2012. – 15.06).  

 
 
Прогнози 

 
Количество иностранных туристов в Киеве увеличится до 500 тыс. во 

время финала Евро-2012, прогнозирует начальник Главного управления по 
вопросам подготовки Евро-2012 в Киеве Т. Слышик. 

«Уже после окончания отборочных матчей, к финалу, учитывая, что 
финал в городе Киеве, все туристы и гости будут приезжать в Киев. И мы 
рассчитываем, что это может быть 400-500 тыс. (иностранцев)», – сказала 
она на пресс-конференции в четверг в медиа-центре в Киеве. 

По ее словам, ежедневно Киев посещают около 200 тыс туристов. «По 
расчетам Пограничной службы, на сегодняшний день с 5 по 13 июня 
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украинскую границу пересекло более 2 млн человек. Это в целом по 
Украине. Если рассчитывать, на Киев приходится процентов 60 %. Это за 
этот период 8–9 дней», – сказала Т. Слышик (Киев ожидает на финал 
Евро-2012 500 тыс. болельщиков //  Левый берег 
(http://sport.lb.ua/football/2012/06/15/156393_kiev_ozhidaet_final_evro_500_tis
.html)). 
 
 
ЛЬВІВ 

 
Мер Львова А. Садовий вважає, що робота управління транспорту ЛМР 

на час Євро-2012 значно покращилася. А якщо є поодинокі скарги людей, то 
їм влаштують зустріч віч-на-віч з чиновниками. Про це на прес-конференції 
повідомив мер Львова А. Садовий. 

«Окремо хочу відзначити покращену роботу управління транспорту. Ці 
недоліки, які були під час першого матчу, були враховані. І вчора станом на 
21.45 всі вболівальники вже від’їхали від стадіону», – сказав він. А прес-
служба ЛМР повідомила, що на експрес-маршрутах курсувало 75 великих 
автобусів. 

«Також були запитання, чому транспорт не може ближче під’їхати до 
самого стадіону. Ми переадресували їх УЄФА, але є вимоги безпеки, і хоча 
було дуже багато вільних місць на парковках біля стадіону, все-таки ми не 
змогли переконати УЄФА, щоб транспорт ближче під’їжджав. Вибачте, але 
такі правила. Люди йшли пішки, і це практика зрозуміла для багатьох 
країн», – сказав мер. Він додав, що на час Євро-2012 стадіон і вся прилегла 
територія повністю передані в оренду УЄФА.  

Коли журналісти вказали меру на явні прорахунки в роботі транспорту, 
що люди не могли доїхати, пішки йшли до «Ашану», де маршрутки вже 
були переповнені і навіть не зупинялися, не могли добратися з центру, мер 
сказав: «Якщо у вас є конкретні зауваження, я запропоную вчинити так: за 
транспорт учора відповідав перший заступник міського голови Львова 
О. Синютка, начальник управління транспорту ЛМР М. Жук і його команда. 
Ми сьогодні організуємо окрему зустріч, запросимо вас, запросіть також 
скаржників і розглянемо кожен конкретний випадок, щоб уникнути такого в 
майбутньому».  

На запитання, чи все-таки управління транспорту понесе хоч якусь 
відповідальність, зважаючи, що провалило доїзд після першого матчу, 
маючи на це безліч часу. А. Садовий відповів, що в неділю у Львові буде 
багато гостей і важливо, щоб працювало все ще краще, ніж у попередні дні. 
«А коли відбудуться всі матчі, звичайно, ми будемо підводити підсумок, 
когось будемо нагороджувати за хорошу роботу, комусь будемо дякувати, 
комусь робити зауваги. На все свій час. На сьогодні всі мають працювати на 
позитивний результат. Коней на переправі не міняють», – заявив він. 



  26

Щодо таксистів, які називали учора ціни у 200–300 грн, то А. Садовий 
відповів, що таксі – це приватний бізнес і зі скаргами на них слід звертатися 
в міліцію. «Це так само, коли ти заходиш на каву і хтось продає тобі каву за 
100 дол. і ти просто її не купуєш. Але такі люди є і вони наносять дуже 
велику шкоду місту – створюється негативна атмосфера. Я думаю, що саме 
життя викине їх з ринку», – сказав він. 

Також відповів, що проблема з проваллям  на вул. Вернадського, яка 
веде до стадіону, вже вирішена. «Коли робили комунікації, лише частина 
була зроблена, а решта не були замінені банально за браком коштів. А там 
де слабо, там рветься», – сказав він. 

Щодо відсутності люків, то мер повідомив, що ті, які в межах 
пішохідної зони, вже мають бути повністю покладені. Якщо ні, то це 
фінансові проблеми, бо всі люки були, а їх просто вкрали (Всіх, хто нарікає 
на транспорт після матчу у Львові, кличуть до чиновників // Західна 
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/14/353759)). 

 
* * * 

На другий матч до Львова прибуло майже 40 тис. туристів. У фан-зоні 
протягом дня вболівало до 24 тис.осіб. Про це на прес-конференції 
повідомив мер Львова А. Садовий. «По кількості туристів, які вчора 
прибули до Львова – це орієнтовно до 40 тис. осіб. З них до 7 тис. – гості з 
Данії, ще 3,5 тис. – це португальці. Дуже багато було також поляків, німців, 
англійців, мешканців США, звичайно, багато українців, які приїжджають до 
Львова, щоб відчути атмосферу», – сказав мер. 

І додав, що хоче подякувати всім, хто прибуває до Львова, особливо 
вболівальникам, тому що вони творять в місті незабутню атмосферу свята, є 
багато позитивної енергії, багато позитивних емоцій. «Достатньо хороша 
атмосфера панує також на фан-зоні. Вчора фан-зону відвідало близько 
24 тис осіб», – зазначив А. Садовий.  

Він розповів, що перший матч, який проходив у Львові, дивився на 
стадіоні, другий у фан-зоні «Леофан» у Парку культури. А завтрашню гру 
збірної України планує дивитися у фан-зоні біля Оперного театру, та там 
вже як вийде (40 тис. туристів у Львові спостерігали за грою Данії-
Португалії // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/14/353767)). 

 
* * * 

За три матчі «Євро-2012», які відбувалися на стадіоні «Арена-Львів», 
об’єкти УЄФА у Львові відвідали 410 тис. уболівальників. Про це на 
брифінгу повідомив міський голова Львова А. Садовий. 

З його слів, загалом за 10 днів об’єкти УЄФА у Львові відвідало 
410 тис. осіб. З них стадіон – 100 тис., а фан-зону – 310 тис. осіб. 

«Найбільше навантаження на фан-зону було, коли грала збірна 
України», – зазначив мер. 
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Загалом упродовж червня Львів очікує прийняти до 500 тис. туристів як 
з-за кордону, так і з інших міст України (Понад 400 тис. фанів побували на 
об’єктах УЄФА під час «Євро-2012» у Львові // Західна інформаційна 
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/18/354320)). 

 
* * * 

Волонтери допомагають Львову в проведенні Євро 2012. Більше 
940 дівчат та хлопців працюють за різними напрямками, аби надати якомога 
більше інформації та допомогти усім, хто приїхав у Львів. За цю роботу їм 
сьогодні подякував міський голова Львова А. Садовий, символічно 
одягнувши волонтерську форму. 

 «Я сьогодні спеціально одягнув форму волонтера, щоб так підтримати 
усіх волонтерів і подякувати. 940 дівчат та хлопців, які працюють сьогодні у 
Львові, в центрі міста, на летовищі, на вокзалі, допомагають від’їхати зі 
стадіону. Хочу подякувати їм, подякувати батькам, бо вони суттєво 
спростили перебування у Львові усіх фанів та вболівальників. Самі 
львів’яни приємно здивовані, бо можуть отримати багато цікавої 
інформації», – зазначив міський голова Львова А. Садовий (Мер Львова 
подякував волонтерам за роботу // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?mer_lvova_podyakuvav_volonteram
_za_robotu&objectId=1257935). – 2012. – 18.06). 

 
* * * 

У Львові впродовж 10 днів понад 900 волонтерів надавали допомогу 
мешканцям та гостям міста. Організаційну підтримку всі волонтерські 
служби отримують від Львівського центру волонтерства Євро-2012. Також 
тут волонтери мають змогу відновити сили після робочої зміни у 
спеціальній «Кімнаті відпочинку». 

Тут волонтери грають у пінг-понг, настільний футбол та дартс. 
Найбільш  гнучкі та витривалі, хто хоче випробувати свою міцність та силу 
волі, надають перевагу грі у твістер. У хорошу погоду на внутрішньому 
подвір’ї  волонтери мають можливість пограти у баскетбол, футбол та 
бадмінтон. І з кожним днем прихильників активного відпочинку дедалі 
більше. 

Також, щоб урізноманітнити звичні волонтерські активності чимось 
новим та цікавим, для волонтерів організовуються турніри й майстер-класи. 

«Волонтери також потребують відпочинку, особливо після матчевих 
днів, коли вболівальників найбільше, а темп роботи був найвищий. Для того, 
щоб вони могли відновити сили та набратися запалу на подальшу роботу, 
Центр волонтерства організовує різноманітні турніри. Ми склали графік 
турнірів, у яких братимуть участь волонтери з усіх напрямків. Молодь 
полюбляє змагання, а командні турніри згуртовують людей. Але наші 
турніри відбуваються не заради перемог і визначення найкращих, а для того, 
щоб волонтери з різних служб змогли познайомитися та більше 
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поспілкуватися, поділитися враженнями від Євро», – розповідає волонтер 
Львівського центру волонтерства Євро-2012 Маріанна Бобко (У Львові 
організовують відпочинок для волонтерів Євро-2102 // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvovi_organizovuyut_vidpochinok
_dlya_volonteriv_yevro2102&objectId=1258109). – 2012. – 20.06). 

 
* * * 

Дирекція з будівництва об’єктів до Євро-2012 у м. Львові уклала угоду 
з ТОВ «Укрдизайнгруп» на додаткове коригування та завершення розробки 
проектно-кошторисної документації по об’єкту: «Будівництво стадіону по 
вул. Стрийській – кільцевій дорозі у м. Львові». Вартість угоди склала 
2,45 млн грн. Про це повідомляється у «Віснику державних закупівель». 

Необхідність додаткової угоди з проектантами виникла в зв’язку з 
додатковими вимогами УЄФА, змінами в завданні на проектування, 
додатковими вимогами технічними умовами служб міста деталізацією 
проекту та уточненням обсягів робіт. 

У вересні 2011 року «Укрдизайнгруп» отримала замовлення на 
коригування та завершення розробки проектно-кошторисної документації по 
будівництву стадіону вартістю 16,9 млн грн. 

Нагадаємо, що весною цього року загальну кошторисну вартість 
будівництва стадіону у Львові на Стрийській-Окружній дорозі було 
збільшено на 657,02 млн грн – до 2 млрд 944,693 млн грн. Це закріплено 
згідно з розпорядженням Кабміну № 167 від 28 березня 2012 року, 
відповідно до якого скориговано проект і титул загальної кошторисної 
вартості будівництва стадіону у Львові. Згідно з документом, зокрема, 
вартість будівельно-монтажних робіт зросла на 512,714 млн грн – до 
1,625 млрд грн. На 1 січня 2012 року було профінансовано 2 млрд 
280,164 млн грн, тоді як роботи виконано на 1 млрд 961,239 млн грн. 
Додамо, площа ділянки під забудову становить 69,6368 га (На 
документацію по стадіону у Львові дали ще 2,5 млн // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?na_dokumentatsiyu_po_stadionu_u
_lvovi_dali_shhe_25_milyoni&objectId=1257696). – 2012. – 15.06). 

 
* * * 

У Львові на сьогодні 7 готелів повністю заповнені. У міжматчеві дні 
залишаються вільними 21 % місць у готелях, у матчеві – близько 12 %. Про 
це повідомляє медіа-центр «Львів 2012». У порівнянні з серединою травня, 
загальна кількість вільних номерів у готелях зменшилась вдвічі і становить 
18 % (середина травня – 37 %).  

На час першого матчу (протягом 9–10 червня) у готелях Львова 
проживали туристи із понад 20 країн світу: німці, португальці, французи, 
уболівальники з Польщі, Угорщини, Данії, Бельгії, Японії, Нідерландів, 
Австрії, Норвегії, Фінляндії, Швеції, Ісландії, Хорватії, Туреччини, Естонії, 
Росії, Швейцарії, Австрії, США, Канади, Великобританії. 
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У міжматчеві дні залишаються вільними 40 % місць у хостелах, у 
матчеві – 25 %. У день першого матчу у хостелах Львова переважали 
уболівальники з Німеччини (понад 160 осіб), Португалії (понад 40 осіб), а 
також зупинялись англійці, данці, японці, австралійці, американці, росіяни, 
поляки та туристи з Ізраїлю та Канади (У готелях, хостелах та 
гуртожитках Львова ще є вільні номери // Західна інформаційна 
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/14/353802)). 

 
* * * 

У Центрі волонтерства помічники чемпіонату Євро-2012 не тільки 
отримують необхідні речі для роботи й харчуються, а й активно проводять 
час, інформує медіа-центр «Львів 2012». 

У міжматчевий період для волонтерів Євро-2012 запланована 
спеціальна програма майстер-класів з різних видів спорту, танців, ігрові 
міні-турніри. Майстер-класи проводять тренери зі спортивних федерацій 
Львова.  

«Більшість волонтерів – дуже активні й ініціативні молоді люди. Й ми 
вирішили запропонувати їм у вільний час не тільки рухливі ігри, а й 
спробувати себе у різних видах спорту. Спортивні федерації підтримали нас 
у цьому, й погодилися провести для волонтерів майстер-класи», – сказала 
С. Басараб, координатор культурної програми Львівського центру 
волонтерства. 

У міжматчевий період відбудеться ще 5 майстер-класів для волонтерів. 
Крім того, щодня в кімнаті відпочинку Центру волонтерства проводяться 
міні-турніри з настільного футболу, тенісу, дартсу. Крім того, волонтери 
ЄВРО-2012 взяли участь у двох флеш-мобах: «Вивіси прапор під час Євро-
2012!» та «Підтримаймо збірну України разом!» (У Львові для волонтерів 
Євро-2012 проведуть майстер-клас з хіп-хопу // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?u_lvovi_dlya_volonteriv_yevro2012
_provedut_maysterklas_z_hiphopu&objectId=1257684). – 2012. – 15.06). 

 
* * * 

 «Можна вже з впевненістю сказати, що Львів підготувався до 
чемпіонату Європи з футболу на тверду четвірку. Про це заявив депутат 
Львівської міської ради Ю. Михальчишин.  

Депутат зазначив, що, незважаючи на хорошу готовність основних 
об’єктів до Євро-2012: стадіону та аеропорту, громадський транспорт 
підготовлений не зовсім належно, також незавершені ремонти деяких 
важливих доріг. Проте, за його словами, ніхто не сумнівався у хорошому 
львівському сервісі і гостинності львів’ян. 

Депутат також розповів, що від своїх друзів знає про транспортні 
проблеми в Києві. «Їхня транспортна інфраструктура не витримує такого 
навантаження, адже все-таки Київ має 3 млн населення, тому там набагато 
важче забезпечити нормальні транспортні потоки», – сказав він. 
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На думку Ю. Михальчишина, факт, що немає масових порушень 
громадського спокою свідчить про те, що приїхали не футбольні хулігани, а 
звичайні громадяни, які хочуть підтримати свої збірні, а також 
познайомитися із звичаями, традиціями нової для них країни. 

«Те, що більшість європейців почувають себе у Львові як вдома, 
свідчить на користь того, що Львів є європейським містом, і тут львів’яни 
можуть бути спокійні, що їхні очікування також справдилися», – сказав 
Ю. Михальчишин. 

Також він розповів, що його не може не тішити атмосфера, яку творять 
українські вболівальники. На його думку, солідарна підтримка національної 
збірної спричинила зараз хвилю патріотизму. «Ми бачимо, як львів’яни 
одягають національні строї та вишиванки на матчі своєї збірної, масово 
демонструють національну символіку, співають патріотичних пісень, 
братаються із іноземними вболівальниками. Тобто у нас тепла, дружня 
європейська атмосфера і це дуже радує», – зазначив Ю. Михальчишин. 

Депутат сподівається, що збірна України вийде із групи і пройде до 
чверть фіналу. «На більше розраховувати складно, адже бачимо той рівень 
футболу, який демонструють провідні збірні континенту, і нам його ще 
треба намагатися досягнути не один рік, але певний прогрес на тому шляху 
є», – сказав він (Ю. Михальчишин: Львів до Євро-2012 підготувався на 
тверду четвірку // Zaxid.net 
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?mihalchishin_lviv_do_yevro_pidgot
uvavsya_na_tverdu_chetvirku&objectId=1257644). – 2012. – 14.06). 

 
* * * 

 Міжнародний аеропорт «Львів» імені Данила Галицького за час 
проведення ЄВРО-2012 обслужив понад 600 міжнародних та внутрішніх 
рейсів. Про це повідомили у медіа-центрі «Львів 2012». 

Більшість чартерних та додаткових рейсів прибуло з країн-учасниць 
матчів – Німеччина, Данія, Португалія, а також з Польщі, Чехії, Австрії. 

Кількість пасажирів, яких було обслужено в період з 7 по 17 червня 
2012 року, становить близько 40 тис. 

За період проведення чемпіонату аеродром аеропорту прийняв 8 
пасажирських суден класу «D» (Аеробус 310, Боїнг 767) із футбольними 
вболівальниками. 

Завдяки злагодженій роботі  між службами аеропорту, прикордонного 
та митного  контролю, обслуговування пасажирів відбувалось згідно з  
планом та без затримок. 

Одночасно з обслуговуванням рейсів на час ЄВРО-2012, з 
Міжнародного аеропорту «Львів» імені Данила Галицького розпочато ряд 
нових рейсів іноземних та українських авіаперевізників (За час ЄВРО-2012 
Львівський аеропорт осблужив понад 600 рейсів // Українські Національні 
Новини (http://www.unn.com.ua/ua/news/777937-za-chas-evro-2012-lvivskiy-
aeroport-osblugeiv-ponad-600-reysiv). – 2012. – 18.06). 
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* * * 
Майже два тижні під час проведення матчів «Євро-2012» у Львові 

працює зведений загін працівників міліції Івано-Франківщини.  
Прикарпатські міліціонери забезпечують правопорядок на вулицях і 

громадських місцях, зокрема, у Франківському районі Львова. Зусилля 
правоохоронців не марні: за період несення служби кількість 
правопорушень знизилася на 70 %. 

У Львові на період проведення матчів окрім патрульних міліціонерів 
працюють й співробітники спецпідрозділу «Беркут». Вони стежать за 
правопорядком поблизу фан-зони. 

Як розповів командир прикарпатського «Беркуту» майор міліції 
В. Угринчук, незважаючи на значне скупчення уболівальників, особливо в 
дні проведення матчів, порушень громадського порядку практично немає. 
Уболівальники, як українці, так і іноземці, шанобливо ставляться до 
охоронців правопорядку і просять вибачення, якщо їм зробили зауваження 
щодо тих чи інших дій (Прикарпатська міліція працює у Львові на Євро-
2012 // Газета «Репортер» 
(http://www.report.if.ua/portal/novyny/prykarpatska-militsiya-pratsyue-u-lvovi-
na-evro-2012). – 2012. – 18.06). 

 
* * * 

Напередодні проведення матчу між національними збірними Данії та 
Німеччини до Львова прибула делегація поліцейських з Німеччини на чолі з 
Інспектором поліції готовності Федеральних земель Ю. Шубертом. Про це 
повідомляє ВЗГ ГУ МВС України у Львівській області. 

Упродовж багатьох років співробітництва між підрозділами МВС 
України та Поліцією готовності Федеральних земель, службовці 
правоохоронних структур обох країн обмінювались практичним досвідом із 
забезпечення громадського порядку під час масових спортивних заходів та 
інших подій особливого значення. 

Ю. Шуберт під час свого візиту ознайомився з роботою українських 
правоохоронців у межах проведення футбольного матчу, а також взяв участь 
в обговоренні питань щодо залучення сил та засобів, розподілу сил у фан-
зоні та на стадіоні, поділившись особистим досвідом. 

Під час візиту до Львова Ю. Шуберта супроводжували керівник 
робочого апарату Інспектора поліції готовності Д. Бельцерек, представник 
Федеральної поліції в Україні Х. Кітц та його помічник О. Ніжинська. 

Під час зустрічі начальник Головного управління МВС України у 
Львівській області генерал-майор міліції О. Рудяк, окрім робочих питань, 
розповів німецькими колегам про історію Львова, архітектуру міста. Зі свого 
боку німецькі колеги зазначили, що їм також до вподоби це місто і вони ще 
неодноразово відвідуватимуть Львів. 

Представники німецької поліції також як позитив відзначили, що їхнім 
вболівальникам, як, зокрема, і вболівальникам з інших країн, створені усі 
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умови для швидкого перетину кордону. Громадянам Німеччини під час 
митного контролю достатньо пред’явити ID-карту, щоби вже за кілька 
хвилин перетнути кордон з Україною. 

За свого боку головний міліціонер Львівської області повідомив, що 
такої ситуації на кордоні вдалося досягнути після піврічного спільного 
відпрацювання між міліцією, зокрема, ДАІ, митницею, прикордонною 
службою. «Переконаний, що така практика буде у нас не лише на період 
проведення в Україні матчів Євро-2012, але й залишиться після цієї 
спортивної події», – зазначив О. Рудяк. 

О. Рудяк наголосив на важливості співпраці між правоохоронними 
відомствами обох країн. «Якщо раніше було важче контролювати ситуацію з 
так званими проблемними іноземними вболівальниками, то зараз від 
покарання ніхто не втече. Завдяки взаємообміну інформацією між поліцією 
іноземних країн та міліцією України, ми знаємо все про того чи іншу особу. 
Тим паче завдяки встановленим відеокамерам по місті та на стадіоні 
«Арена-Львів» у нас є можливості для відстеження оперативної обстановки. 
Для цього працює у цілодобовому режимі оперативний штаб. Тобто 
конфліктних ситуацій у Львові не повинно виникати», – повідомив 
начальник ГУ МВС України у Львівській області (Німецьким поліцейським 
сподобалося працювати у Львові // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/18/354393)). 

 
* * * 

Будь-яких надзвичайних подій, ситуацій, пов’язаних з проведенням 
матчів, функціонуванням фан-зон на території Львівської області впродовж 
Євро-2012 не зафіксовано. Про це на прес-конференції повідомив керівник 
прес-служби головного територіального управління МНС у Львівській 
області Павло Василенко. 

«Для забезпечення пожежної безпеки на стадіоні під час Євро-2012 
залучалося 78 працівників МНС і 9 одиниць техніки. «51 людина – це люди, 
які чергували всередині стадіону, виконували профілактичну роботу, 
здійснювалося патрулювання як на променаді, так і в окремих приміщеннях 
стадіону. Проводилися роз’яснювальні бесіди щодо заборони використання 
відкритого вогню і куріння. Ніяких надзвичайних подій не зафіксовано», – 
каже П. Василенко. 

Окрім того, за його словами, на території фан-зони теж 
зосереджувалися на превентивній, роз’яснювальній роботі щодо заходів 
безпеки (На «Арені-Львів» чергували 78 працівників МНС // Західна 
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/18/354385)). 

 
* * * 

Поліцейські з Німеччини, які перебували у Львові на час матчів Євро-
2012, вже відбули до себе на батьківщину. 18 червня в аеропорту «Львів» 
проводжав їх особисто начальник Головного управління МВС України у 
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Львівській області О. Рудяк. Про це повідомили у ВЗГ ГУ МВС України у 
Львівській області. 

Під час зустрічі, представники поліції Німеччини відзначили, що метою 
їхнього перебування в Україні було налагодження співпраці і надання 
допомоги українським поліцейським.  

Що стосується німецьких вболівальників, то з їхнього боку не було 
жодних порушень визначених правил. «Наша національна збірна перебувала 
в Україні одразу у двох містах – у Львові та Харкові, і поліція була всюди з 
ними. У цих двох містах ми добре налагодили співпрацюю з міліцейськими 
управліннями, спільна робота була налагоджена на високому рівні. Відтак, 
можемо сказати, що саме через це не було ніяких проблем ані з нашими, ні з 
іншими вболівальниками», − сказала керівник німецької делегації К. Крус. 

Усі представники іноземної поліції відзначили, що в Україні віднеслися 
до них добродушно. Тут, зазначили вони на зустрічі з журналістами, їх 
зустріли на найвищому рівні і від усіх трьох матчів кожен з колег-
поліцейських залишився з позитивними враженнями. Зокрема сподобалося 
їм перебування у Львові. Про це місто, обіцяли правоохоронці Німеччини 
розповідатимуть у себе на батьківщині, щоби вже наступного разу приїхати 
сюди на відпочинок вже у більшій кількості (Німецькі поліцейські відбули 
зі Львова додому // Західна інформаційна корпорація 
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/19/354507)). 

 
 
Позитивні відгуки 

 
УЄФА позитивно оцінило організацію дорожнього руху в Львові під 

час Євро-2012. 
Поділися новиною:Фахівці з УЄФА відзначили дуже якісну організацію 

дорожнього руху в Львові під час ЄВРО-2012. Про це на прес-конференції 
повідомив міський голова А. Садовий. 

Міський голова вважає, що автобуси доправляли фанатів до стадіону та 
повертали назад справно. 

«На мою думку, ми з цією задачею справилися. Звичайно, не може бути 
стовідсоткового результату», – наголосив він (УЄФА позитивно оцінило 
організацію дорожнього руху в Львові під час ЄВРО-2012 // Інформаційне 
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/47459). – 
2012. – 18.06). 

 
* * * 

Посол Германии в Украине Г. Гаймзет заявил, что немецкие 
болельщики в восторге от украинского Львова. 

«На самом деле сердца немецких фанов устремились во Львов. Он 
предстал перед ними в таком дружественном, чистом и открытом навстречу 
миру состоянии, которое вызвало волну желания остаться на второй матч 
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сборной Германии», – написал посол в своем блоге на сайте Украинской 
правды. 

По его словам, многие немцы, которые изначально не были намерены 
стать свидетелями еще одной отборочной игры в Украине, «в порыве чувств 
все же решили сопереживать игре Германия – Дания и не пожалели». 

«Львовяне откровенно радовались посетителям и демонстрировали это 
во время игр. Некоторые из немцев чувствовали себя во Львове так, будто 
вновь в их воспоминаниях ожила летняя сказка 2006 года», – написал 
немецкий посол, имея в виду Чемпионат мира по футболу, который 
проходил с 9 июня по 9 июля 2006 года в Германии. 

Гаймзет также отметил, что многие немцы стали ценителями Львова и с 
восторгом расскажут об этом городе у себя дома. 

Как сообщалось, из-за ЧЕ-2012 Украина не стала более 
привлекательной для иностранных туристов. Таковы данные опроса, 
проведенного по заказу Travel Industry Club. Большинство считает, что СМИ 
объективно освещают ситуацию в Украине (Посол Германии: Немецкие 
болельщики в восторге от Львова // Утро-Украина 
(http://www.utro.ua/ru/sport/posol_germanii_nemetskie_bolelshchiki_v_vostorg
e_ot_lvova1340098386). – 2012. – 19.06). 

 
 
 

Проблеми 
 
Під час Євро-2012 львівські таксисти намагаються нажитися на 

іноземних уболівальниках. Двох підприємливих водіїв уже спіймали на 
гарячому, коли ті добряче завищували ціни для гостей міста в аеропорту 
«Львів». 

В Асоціації Вільних профспілок автотранспортників України на 
проблему розводять руками, мовляв, без влади та правоохоронних органів 
вони не можуть нічого вдіяти. А от чому виникла така ситуація, пояснюють 
по-своєму. «Основне, чим керувалася влада при виборі перевізника, – лише 
наявністю таксі одного класу та кольору. Нікого не цікавила перевірка 
технічного стану автівки, а саме присутність таксометрів, сигнальних 
лампочок зеленого та червоного кольорів. Відтак маємо те, що маємо», – 
зазначає голова Асоціації Вільних профспілок автотранспортників України 
А. Корчинський.  

У зв’язку із прибуттям іноземних уболівальників у Львові збільшилась 
кількість нелегальних таксистів – майже у півтора раза. Зокрема, голова 
ВГО «Українське таксі» Л. Бойко підрахував, що містом курсують понад дві 
тис. неофіційних таксі, у той час, коли ліцензію мають лише 
700 автомобілів. 

Єдиний вихід із ситуації профспілка автотранспортників вбачає у тому, 
аби влада міста надала легальним таксоперевізникам можливість вільно 
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пересуватися до аеропорту та залізничного вокзалу (зараз біля цих об’єктів 
працює тільки фірма-таксоперевізник, яка виграла тендер). «Ми хочемо, 
щоб пасажирів обслуговували лише легальні перевізники. Водія, який має 
посвідчення і лічильник, мають пропускати до головних об’єктів міста. Коли 
появиться якась конкуренція, усі проблеми зникнуть», – додав 
А. Корчинський.  

Тим часом таксі, які стоять в аеропорту, за місяць повинні сплатити 
орендну плату 800 грн. Аби якось «відбити» ці гроші та щось заробити, 
таксисти змушені свідомо завищувати вартість проїзду (Касько  Ю. Замість 
35 грн таксисти здирали 35 євро // Високий Замок 
(www.wz.lviv.ua/articles/107092). – 2012. – 14.06). 

 
* * * 

Єврочемпіонат у Львові наближається до завершення, а громадські 
вбиральні міста досі залишаються в занедбаному стані.  

З напливом футбольних фанів Львів зіткнувся з важливою проблемою – 
це громадські туалети. Під час чемпіонату санвузли залишаються 
неприбраними. Зокрема, в жахливому стані вбиральня біля Галицького 
базару: обдерта плитка, неприємний запах та бруд, це те, чим запам’ятається 
Львів футбольним фанатам з інших країн.  Таких занедбаних вбиралень в 
місті ще багато. 

«Туалети у фан-зоні хороші, а от туалет в парку ім. І. Франка огидний і 
викликає неприємні враження», – розповів турист з Данії.  

Натомість, прибиральниці стверджують, що прибирають після кожного 
відвідувача та користуються необхідними мийними засобами.  

Скористатись брудною, неприбраною вбиральнею коштує дві гривні, 
стільки ж, як проїхатись у громадському транспорті. Така ситуація для 
туристів та гостей міста є досить незвичною (Під час Євро-2012 у Львові 
ніхто не дбає про громадські туалети // Західна інформаційна 
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/14/353818)). 

 
 
ДОНЕЦЬК 

 
Курортный Мариуполь принимает приезжих футбольных фанов, 

которые прибыли поддержать своих кумиров на Чемпионате Евро-2012. Так, 
в портовом городе временно проживает порядка 100 иностранцев. В 
основном это россияне, англичане, греки, турки, испанцы и латвийцы. 
Количество зарубежных гостей меняется в зависимости от проведения 
матчей. В ближайшее время ожидается приезд французов, поскольку 
сборная этой страны выйдет на футбольное поле, чтобы сразиться с 
достойными соперниками. 

Как сообщили donbass.ua в пресс-службе Мариупольского ГУ ГУМВД 
Украины в Донецкой области, в основном, иностранные поклонники игры 
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миллионов приезжают в Мариуполь за день до начала матча. Туристы 
селятся в гостиницах и санаториях, уровнем обслуживания и ценовой 
политикой довольны. Отмечают радушие местного населения и ценят 
возможность морского отдыха. 

В местах поселения болельщиков несут службу милиционеры, 
оказывают посильную помощь и волонтеры. Последние к тому же 
круглосуточно дежурят в комнатах приемах граждан при районных отделах 
милиции. 

Как отметил старший инспектор отдела общественной безопасности 
Мариупольского ГУ С. Тодоров, на сегодняшний день оперативная 
обстановка в городе остается стабильной. В Мариуполе не зарегистрировано 
ни одного происшествия с участием болельщиков. Граждане иностранных 
государств с удовольствием отдыхают в Украине и болеют за своих игроков 
(Болельщики Евро-2012 отдыхают в Мариуполе без происшествий // 
Донбасс(http://donbass.ua/news/region/2012/06/14/bolelschiki-evro-2012-
otdyhajut-v-mariupole-bez-proisshestvii.html). – 2012. – 14.06). 

 
 

Позитивні відгуки 
 
Гости шахтерской столицы, прибывшие «поболеть» за свои любимые 

команды, очень тепло отзываются о донецких правоохранителях. 
Как сообщила пресс-офицер ОСО ГУМВД Украины в Донецкой 

области Р.  Меркулова, туристы, приехавшие в незнакомую страну и не 
знающие язык, нередко попадают в затруднительные положения и часто 
обращаются за помощью к милиционерам. 

– Нас приятно поразило радушие и компетентность местной полиции, – 
рассказали французы. – Уже несколько раз обращались к ним с разными 
просьбами, нам всегда очень хорошо помогали. Один раз заблудились в 
городе, так нас довезли на место назначения, поселили и даже покормили. А 
еще поражает то, что полицейские знают английский язык лучше, чем мы, 
хоть мы и изучали его еще со школы. Мы обязательно еще раз вернемся в 
Донецк уже как обычные туристы, а не болельщики, чтобы лучше 
познакомиться с городом и посетить все достопримечательности 
(Иностранные болельщики подружились с донецкой милицией // 
Донбасс(http://donbass.ua/news/region/2012/06/14/inostrannye-bolelschiki-
podruzhilis-s-doneckoi-miliciei-foto.html). – 2012. – 14.06). 

 
 

ХАРКІВ 
 
Заступник міського голови з питань розвитку та забезпечення 

життєдіяльності міста І. Терехов провів зустріч з учасниками Міжнародного 
волонтерського табору Євро-2012. 
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 Від імені Харківського міського голови Г. Кернеса він подякував усім 
волонтерам за допомогу в проведенні Чемпіонату Європи з футболу 
2012 року в Харкові. 

 «Та робота, яку ви провели, була дуже потрібною для нашого міста, 
адже до Харкова приїжджало багато іноземних туристів. Ви дуже допомогли 
в тому, щоб створити їм гарний настрій і в них залишилися незабутні 
враження від перебування в нашому місті. Наші спільні зусилля дали змогу 
створити атмосферу свята футболу для всіх, хто відвідав Харків у дні 
проведення Євро-2012. Сподіваюся, що вам теж у нас сподобалося і ви ще 
сюди повернетеся», – зазначив заступник міського голови. 

 І. Терехов вручив головам делегацій міжнародних волонтерів від 
кожного іноземного міста-партнера сертифікати, які засвідчили їхню участь 
і допомогу в проведенні Євро-2012 у Харкові. 

 У свою чергу, уповноважений представник Міжнародного 
молодіжного волонтерського табору зачитав звернення до Харківського 
міського голови. «Ми зробили все, що могли, але, головне – ми робили це 
від чистого серця і зі щирим бажанням брати участь у такому масштабному 
святі спорту та взаєморозуміння у вашому місті. Сподіваємося, що наш 
спільний досвід, наші дружні відносини і прагнення дадуть змогу в 
подальшому плідно розвивати контакти між нашими містами та країнами у 
всіх сферах суспільного життя. Ми хочемо подякувати Вам, Харківській 
міській раді і всім жителям вашого гарного і гостинного міста за незабутню 
атмосферу свята спілкування і футболу, учасниками якого ми стали», – 
сказано у зверненні. 

Довідка. У Міжнародному волонтерському таборі були представлені 14 
міст з дев'яти країн: Бєлгород, Москва, Нижній Новгород, Санкт-Петербург, 
Новосибірськ (усі – Росія), Брно (Чехія), Варшава (Польща), Варна 
(Болгарія), Газіантеп (Туреччина), Нюрнберг (Німеччина), Порту 
(Португалія), Рига і Даугавпілс (Латвія), Тяньцзинь (Китай). 

 Усього в проекті взяли участь 64 волонтера. Усі вони були задіяні в 
роботі офіційної фан-зони чемпіонату на пл. Свободи (І. Терехов вручив 
сертифікати іноземним волонтерам Євро-2012 // Харківська міська рада 
(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/igor-terehov-vruchiv-sertifikati-
inozemnim-volonteram-yevro-2012-14486.html). – 2012. – 18.06). 

 
* * * 

Около 60 тыс. человек ежедневно посещают официальную фан-зону 
Евро-2012 на пл. Свободы. Об этом заявил комендант фан-зоны 
С. Литвинов. 

По его словам, 13 июня во время трансляции матча Нидерланды – 
Германия количество фанов превысило отметку в 45 тыс. человек, поэтому в 
23:00 фан-зону закрыли на вход. 

«Мы прибегли к этим мерам, чтобы избежать давки в фан-зоне. Уже к 
началу матча Нидерланды – Германия на пл. Свободы собралось большое 
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количество фанов, преимущественно иностранных. Хотелось бы отдельно 
поблагодарить харьковскую милицию, которая охраняла правопорядок 
вокруг фан-зоны», – отметил  С. Литвинов. 

Комендант фан-зоны добавил, что болельщики, оставшиеся снаружи, в 
основном отнеслись с пониманием к мерам безопасности. Попытки попасть 
в фан-зону через забор были единичными. 

Как уточнил С. Литвинов, за вчерашний день серьезных инцидентов и 
нарушений порядка в фан-зоне отмечено не было. К медикам в основном 
обращались по поводу людей в нетрезвом состоянии, которые тяжело 
восприняли жаркую погоду (В харьковской фан-зоне ежедневно «тусят» 
60 тыс. человек // Комментарии: Харьков 
(http://kharkov.comments.ua/news/2012/06/14/173940.html)). 

 
* * * 

Близько 700 тис. чоловік за час проведення Чемпіонату Європи з 
футболу 2012 року відвідали фан-зону на пл. Свободи. 

 Як зазначила офіційний представник оператора фан-зони компанії 
«Холідей Сервіс» Н. Росинська, головні події – трансляції матчів і концерти 
– у фан-зоні відвідали 400 тис. чоловік, серед яких голландці, німці, данці, 
португальці, представники інших країн світу, а також жителі міста. 

   За словами керівника медіа-центру фан-зони Т. Острогляд, у дні 
матчів Голландії майданчик був заповнений більше ніж на 100 %. 11 червня, 
під час трансляції матчу Україна – Швеція, і 13 червня, під час трасляції 
зустрічі Голландії та Німеччини, фан-зону закривали на вхід, тому що 
одночасно в ній перебувало 45 тис. уболівальників. «Це кількість людей, що 
відповідає умовам комфортного перебування у фан-зоні. За більшого 
наповнення можуть бути тисняви», – зазначила Т. Острогляд (З початку 
роботи фан-зони на ній побувало 700 тис. чоловік // Харківська міська 
рада (http://www.city.kharkov.ua/uk/news/z-pochatku-roboti-fan-zoni-na-niy-
pobuvalo-700-tisyach-cholovik-onovleno-14477.html). – 2012. – 18.06). 

 
 

* * * 
У день гри футбольних збірних Нідерландів і Данії для голландських 

уболівальників подавали спеціальний склад метро. Про це повідомив 
заступник генерального директора  КП «Харківський метрополітен» з 
експлуатації А. Однорогов. 

За його словами, 9 червня метрополітен у два заходи перевіз із Салтівки 
до центру міста близько 2 тис. уболівальників збірної королівства 
Нідерланди. 

«Для перевезення голландських фанів виділявся спеціальний склад. 
Його подавали на платформу саме в момент їхнього переїзду зі ст.м. «Героїв 
Праці», де розташований оранж-кемп, на фан-зону на ст.м. «Університет», – 
зазначив заступник гендиректора метрополітену з експлуатації. 



  39

А. Однорогов підкреслив, що в Книзі відгуків і пропозицій 
метрополітену – десятки вдячних відгуків від голландських фанів, які 
скористалися харківським метро. За його словами, іноземці дякували 
метрополітену за культуру обслуговування, комфорт і чистоту, а також 
писали про красу міста (У день матчу Нідерланди - Данія голландців віз 
спецсклад метро // Харківська міська рада 
(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/u-den-matchu-niderlandi-daniya-
gollandtsiv-viz-spetssklad-metro-14391.html). – 2012. – 14.06). 

 
* * * 

232 чоловіки звернулися по медичну допомогу на харківських об’єктах 
Чемпіонату Європи з футболу 2012 року з початку першості. Про це 
повідомив заступник голови ХОДА І. Шурма. 

За його інформацією, з 7 до 17 червня на стадіоні «Металіст» по 
допомогу медиків звернулися 97 чоловік, у фан-зоні на пл. Свободи – 133  
чоловіки, у Міжнародному аеропорту «Харків» і на залізничному вокзалі – 
по одній людині.   

 Заступник голови ХОДА уточнив, що 57 чоловік з тих, що звернулися, 
госпіталізовано. Серед них: 30 українців, 11 голландців, п'ять німців, по три 
англійці й росіянини, два ізраїльтянини, по одному громадянину Австралії, 
Данії, Грузії. 

   Госпіталізованих поклали до Харківської міської клінічної лікарні 
№ 14, Харківської міської клінічної лікарні швидкої і невідкладної медичної 
допомоги ім. проф. О. І. Мещанінова, Харківської міської багатопрофільної 
лікарні № 17, Обласної клінічної лікарні – Центру екстреної медичної 
допомоги та медицини катастроф, Обласного клінічного центру урології та 
нефрології, Обласної клінічної інфекційної лікарні, Харківської міської 
клінічної лікарні № 27 та інших медичних установ (З початку Євро-2012 у 
Харкові до медиків звернулися 232 чоловіки // Харківська міська рада 
(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/z-pochatku-yevro-2012-u-harkovi-do-
medikiv-zvernulisya-232-choloviki-14471.html). – 2012. – 18.06). 

 
 

* * * 
Гості Чемпіонату Європи з футболу 2012 року звернулися по допомогу 

до харківських волонтерів приймаючого міста 20 тис. разів.  Про це 
повідомив начальник управління у справах сім’ї та молоді К. Підгорний. 

 Він нагадав, що 1200 волонтерів працюють на 12 об'єктах Євро-2012. 
Серед них – фан-зона, станції метро, міський громадський транспорт, 
буферна зона, вокзал, аеропорт, а також 21 інформаційний пункт міста. 

 «Найчастіше вболівальникам пояснювали, як дістатися до якогось 
об'єкта в місті, допомагали розв’язати організаційні моменти або технічні 
питання, наприклад в разі втрати паспорта. Волонтери забезпечені 
ноутбуками, доступом до Інтернету, мобільними телефонами. Якщо це було 



  40

потрібно, добровольці могли зв’язатися з посольством або консульством», – 
підкреслив К. Підгорний. 

 Він нагадав, що також у місті працювали 67 іноземних волонтерів з 10 
країн світу. Вони допомагали гостям міста у фан-зоні. 

 За словами начальника управління, незважаючи на те, що матчі 
чемпіонату в Харкові вже закінчилися, волонтери приймаючого міста 
працюватимуть на об’єктах Євро-2012 до офіційного закриття турніру. 

 Також  К.  Підгорний уточнив, що всім волонтерам-студентам роботу 
під час Євро-2012 зарахують у ВНЗ як літню практику (Харківська міська 
рада (http://www.city.kharkov.ua/uk/news/gosti-yevro-2012-zvernulisya-po-
dopomogu-do-harkivskih-volonteriv-20-tisyach-raziv-14517.html). – 2012. – 
19.06). 

 
* * * 

Міжнародний аеропорт «Харків» з 8 до 18 червня прийняв і відправив 
750 рейсів. Про це 19 червня, повідомили в інформаційній службі аеропорту. 

   За їхньою інформацією, з початку Чемпіонату Європи з футболу 
2012 року було перевезено 52,5 тис. пасажирів. Це майже в 4,5 рази більше, 
ніж зазвичай аеропорт обслуговує за 10 днів. 

   Так, за 4-5 післяматчевих годин кожного ігрового дня харківський 
аеропорт відправляв стільки вболівальників, скільки їх прибувало до 
Харкова за дві передматчеві доби. При цьому всі регулярні рейси в ці дні 
вирушали без затримок (За десять днів Євро-2012 харківський аеропорт 
обслужив 750 рейсів // Харківська міська рада 
(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/za-desyat-dniv-yevro-2012-harkivskiy-
aeroport-obsluzhiv-750-reysiv-14516.html). – 2012. – 19.06). 
 
 
 
Позитивні відгуки 

 
Голландські вболівальники на своєму офіційному сайті подякували 

Харкову за гостинність, виявлену під час Чемпіонату Європи з футболу 
2012 року. 

 Фани зазначили, що всі три ходи перед матчами їхньої збірної було 
організовано ідеально, за що подякували міській владі, харківській та 
голландській поліції, а також Асоціації вболівальників збірної Нідерландів. 

 «Але більше за все ми хочемо подякувати харків’янам. Ми зустрічали 
багато хороших людей під час наших попередніх поїздок, але й уявити собі 
не могли, що нас чекає у Харкові. Тепер у нас є спогади про турботивих, 
веселих, люблячих, неймовірних, гарних і фантастичних людей! Дякуємо 
вам за ваші подарунки, за ваш ентузіазм, за те, що любили нас так сильно», – 
сказано у зверненні фанатів (Голландські вболівальники подякували 
Харкову за гостинність // Харківська міська рада 
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(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/gollandski-vbolivalniki-podyakuvali-
harkovu-za-gostinnist-14515.html). – 2012. – 19.06). 

 
 
 

Економічне значення ЄВРО-2012 
 

Ніякого зниження цін на перевезення пасажирів під час футбольного 
чемпіонату Євро-2012 не передбачається. Про це повідомив голова 
Професійної спілки таксистів України В. Попик. 

За його словами, чутки про те, що чинні тарифи можуть бути 
переглянуті в бік зменшення, в цей час не мають під собою жодного 
підгрунтя. 

«Ця цінова політика базується виключно на вартості палива. Будь-які 
коливання в ній зумовлені ціною на бензин, дизель і газ», – підкреслив 
В. Попик. 

Нагадаємо, що раніше Управління з боротьби з економічною 
злочинністю припинило діяльність таксистів-нелегалів, які удвічі накрутили 
ціни на поїздки в Києві. 

Зазначалося також, що легальні служби таксі продовжують працювати 
за старими тарифами у той час, як низка так званих колл-центрів 
(диспетчерських) напередодні Євро-2012 підвищили розцінки на свої 
послуги (Зниження цін на пасажирські перевезення під час Євро-2012 не 
буде – профспілка таксистів // GolosUA.com 
(http://www.golosua.com/ua/main/article/euro-2012/2012/06/14_snijeniya-tsen-
na-passajirskie-perevozki-vo-vremya-evro-2012-ne-budet-profsoyuz-taksistov)). 

 
 
Негативні відгуки у ЗМІ 

 
Корупційна складова при підготовці до Чемпіонату Європи з футболу в 

Україні може складати близько 30 % із 40 млрд грн. Про це заявив 
Ю. Ніколов, співредактор інтернет-видання «Наші гроші», яке 
спеціалізується на розслідуванні випадків корупції у сфері держзакупівель. 

«Цифра 30 % є магічною для теми Євро-2012. Я про неї чую звідусіль, 
бачу в контрактах. 360 млн грн на упорядкування зони довкола НСК 
«Олімпійський» отримала фірма, в якій якраз напередодні отримання цього 
контракту з’явився новий співзасновник, якому якраз відійшло 33 % 
статутного капіталу фірми», – зазначив Ю.  Ніколов. 

  Між тим, у Євросоюзі зацікавилися, у чиї кишені в Україні пішли 
кошти на підготовку до Чемпіонату Європи з футболу. За словами 
євродепутата Р. Гармс, після проведення Євро-2012 має відбутися 
розслідування щодо корупції під час підготовки до чемпіонату («Відкати» 
при підготовці до Євро-2012 можуть сягати 30 % – експерт // 
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GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/euro-
2012/2012/06/16_vidkati-pri-pidgotovtsi-do-evro-2012-mojut-syagati-30-
ekspert)). 

   
 

Прогнози 
 
Экс-министр экономики, президент Центра рыночных реформ, 

предположил В. Лановой, что приближающиеся выборы и Евро-2012 могут 
принести стране дополнительные 5 млрд долларов, что может привести к 
снижению курса доллара. 

«Если за месяц будет приток, скажем, в один миллиард долларов 
наличной иностранной валюты, которую привезут туристы и команды, они 
создадут избыток предложения доллара на внутреннем рынке, и он 
обесценится. Доллар может пойти к отметке 6–7 грн», – прогнозирует 
эксперт. 

Другой эксперт PhD А. Лупоносов считает, что доллар в результате 
проведения ЕВРО-2012 подешеветь не может. Люди приезжающие из ЕС 
привезут с собою Евро! Европейцам нет смысла менять евро на доллары, 
платя дополнительные комиссии своим банкам. Так что если они сюда 
приедут, что сегодня под большим вопросом, то привезут сюда наличные 
евро, а не доллары. 

«На мой портал ua-banker уже поступило более 50 жалоб на то, что 
иностранных туристов попросту надувают при обмене валюты, и во всех 
сообщениях фигурировало евро, а не доллар. 

Однако я бы не заявлял, что к нам придут миллиарды в евро валюте. 
Уже сегодня голландские болельщики будут летать к нам, из Турции 
чартерами, сократя свое время пребывания в Украине аж 5ю часами в день. 
А если в Украине опять начнут взрываться урны, то есть вероятность, что 
европейцы не рискнут ехать сюда вообще», – прогнозирует эксперт. 

Получается, что доллар продолжит свой рост, а Евро-2012 новых 
наличных долларов в Украину не принесет (Евро-2012 новых наличных 
долларов в Украину не принесет // Четверта Влада   
(http://4vlada.net/politika-i-biznes/evro-2012-novykh-nalichnykh-dollarov-v-
ukrainu-ne-prineset). – 2012. – 14.06). 

 
 
Політичне значення ЄВРО-2012 
 

Премьер-министр Украины Н. Азаров считает, что Евро-2012 
необходимо использовать, чтобы «прорвать завесу лжи, обмана, пропаганды 
против Украины».  

«Те, кто приехали, получили совсем другое представление об Украине. 
Они увидели совсем другую Украину. У них появился повод думать о том, 
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что средства массовой информации дают недостоверную информацию об 
Украине и мы должны, используя Евро-2012, прорвать завесу лжи, обмана, 
пропаганды против Украины, которую развернули наши доморощенные 
деятели», – сказал Н. Азаров. 

Он отметил также, что Украина в отличие от Польши не получала 
помощи от Евросоюза на подготовку к проведению Евро-2012. 

«Нам никто ничего не дал, нам ни одного цента не дали на это дело, 
хотя это было общеевропейское мероприятие», – сказал премьер. 

При этом, по его словам, оппозиция проводила в Европе «массовую 
кампанию» с призывом бойкотировать чемпионат. 

«Призывали вообще отменить проведение чемпионата в Украине. 
Стали появляться статьи, которые стали запугивать иностранцев, что в 
Украине преступность, что там расизм, там проституция на каждом углу, 
там грязно, там цены высокие. Это была целенаправленная диверсия против 
нашей страны», – подчеркнул Н. Азаров. 

Он также отметил, что сейчас тональность публикаций об Украине в 
западных СМИ изменилась. 

«Сейчас уже мы не увидим в средствах массовой информации запада 
таких антиукраинских комментариев, они исчезли», – сказал Н. Азаров 
(Н. Азаров рассказал, зачем Украине нужно Евро-2012 // Левый берег 
(http://lb.ua/news/2012/06/17/156699_azarov_rasskazal_zachem_ukraine.html)). 

 
 

Позитивні відгуки 
 
Політолог Р. Бортник считает, что проведение Евро-2012 позитивно 

отобразится на украинском обществе. Р. Бортник ответил на некоторые 
поставленные вопросы. 

Руслан Олегович, какие политические последствия несет для Украины 
проведение Евро-2012? 

Несмотря на все скандалы вокруг проведения Евро-2012: от обвинения 
в подкупе чиновников при голосовании по определению стран-хозяек Евро, 
до проблем ксенофобии, расизма, коррупции, «дела Тимошенко»; именно 
политические (в отличии от экономических) дивиденды для нашей странны 
сложно переоценить. Прежде всего, очень активная, преимущественно 
молодая, часть европейского общества – болельщики смогут воочию 
познакомится с нашей страной, а не судить о ней по далеко не всегда 
объективным публикациям в европейской прессе или высказываниям 
европейских политиков. Современная Украина еще пока пробивает свою 
«берлинскую стену» по направлению к европейской цивилизации, и 
значение Евро-2012 в этом процессе очень большое. 

В связи с проведением Евро-2012 интерес к Украине в Европе и мире 
значительно вырос. Для примера вчера слова «Шевченко» и «Украина» 
были в лидирующих на твитере. 
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Уверен, что Евро-2012 ощутимо увеличит количество «друзей 
Украины» в странах ЕС. 

В тоже время, несмотря на отказ части европейских политиков ехать 
на Евро в Украину в связи с «делом Тимошенко» острота политической 
дискуссии между Украиной и ЕС очевидно упала хотя бы и на время 
чемпионата. Его проведение меняет тональность европейских СМИ, 
заставляет европейских политиков призадуматься о справедливости 
отношения к Украине, и, что самое важное, об оценке этого «отношения» 
самих граждан стран ЕС. 

Способно ли Евро-2012 кардинально поменять политическую 
ситуацию в стране и политику власти? 

Украина и ее граждане впервые, наверное, после Евровиденья-2005, 
которое на привезла Руслана почувствовали себя частью объединенной 
Европы, имеют возможность лично пообщаться с болельщиками из других 
стран. В краткой перспективе это увеличит количество «еврооптимистов» в 
стране, усилит демократическое давление на власть. 

В тоже время украинская власть очевидно надеется за счет Евро-2012 
понизить накал политических страстей в обществе, перевести накопленный 
негативный потенциал, выплеснуть его в болельщицкие эмоции. А сразу 
после евро начинается период отпусков, за ним парламентские выборы и 
будут ставится новые глобальные задачи для общества – Олимпиада в 
Карпатах в 2020 году, под которую снова можно аккумулировать средства и 
общественное мнение («Власть надеется, что Евро-2012 понизит градус 
политического накала в украинском обществе» // From-UA. Новости 
Украины (http://www.from-ua.com/politics/bff8772e8ae7a.html). – 2012. – 
12.06).  

 
* * * 

Проведення футбольного чемпіонату Євро-2012 позитивно позначилося 
на міжнародному іміджі України. Таку думку куратор європейських 
гуманітарних та правозахисних програм А. Васкес. 

Він підкреслив, що, незважаючи на найпесимістичніші прогнози, Київ 
наочно продемонстрував усьому світу: під час спортивного свята «можна і 
потрібно забути про всілякі проблеми». 

«Зараз мало хто із західних функціонерів говорить про утиск 
української опозиції. Новини з футбольних полів виявилися важливішими 
повідомлень про тиск на «незгодних». Цей факт можна розцінювати, як 
певні політичні дивіденди для Києва», – зазначив, зокрема, А. Васкес (Євро-
2012 таки принесло Україні політичні дивіденди – міжнародний експерт 
// GolosUA.com 
http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/2012/06/19_evro-2012-vse-
taki-prineslo-ukraine-politicheskie-dividendyi-mejdunarodnyiy-ekspert). 
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Негативні відгуки у ЗМІ 
 
Право проводить Евро-2012 было предоставлено Украине, чтобы 

улучшить демократию в стране. Об этом заявили европарламентарии от 
фракции зеленых Р. Хармс и В. Шульц, которые посетили Ю.  Тимошенко. 

«Решение провести Евро-2012 в Украине и Польше с самого начала 
было политическим, целью которого было улучшить демократию в Украине. 
Сейчас, к сожалению, многим политикам неудобно вспоминать о цели Евро-
2012, они говорят, что не смешивают спорт и политику. Это не так. Не надо 
забывать во время футбольных матчей, какая была цель проведения 
чемпионата, и что кроме Евро-2012 существует политика», – сказала 
Р. Хармс (Право проводить Евро-2012 было предоставлено Украине, 
чтобы улучшить демократию в стране, – европарламентарий // 
Минфин.com.ua http://minfin.com.ua/2012/06/14/605569)). 

 
* * * 

После завершения Чемпионата Европы по футболу Европейский союз 
(ЕС) проведет расследование коррупционной составляющей строительства 
крупных объектов Евро-2012, и не тратились ли бюджетные средства не по 
назначению. Об этом на пресс-конференции заявила представитель 
Европарламента (ЕП) Р. Хармс. 

«Мы будем после Евро-2012 обращать особое внимание на коррупцию 
и на то, как вообще удалось за такое короткое время построить такие 
большие стадионы, за какие деньги и почему это удалось провести без 
тендеров и куда шли эти деньги, не в частные ли карманы... Это будет 
большое расследование после Евро-2012», –отметила Р. Хармс (После Евро-
2012 ЕС проведет расследование, имела ли место коррупция при 
строительстве объектов для чемпионата Европы по футболу // City 
News (http://www.citynews.net.ua/news/19767-posle-evro-2012-es-provedet-
rassledovanie-imela-li-mesto-korrupciya-pri-stroitelstve-obektov-dlya-
chempionata-evropy-po-futbolu.html). – 2012. – 18.06). 

 
 

Прогнози 
 
Евро-2012 проводится не для политиков, поэтому в Украине не сильно 

расстроятся, если некоторые европейские политики проигнорируют 
Чемпионат. Об этом в интервью итальянской газете Corriere della Sera  
заявил министр иностранных дел Украины К. Грищенко. 

«Европейское футбольное первенство проводится не для политиков. 
Мы их не просим ехать в Украину и смотреть матчи», – сказал он. 

По словам К. Грищенко, место политиков вполне могут занять 
преданные болельщики. 
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«Мы ожидаем, что они приедут, поскольку болельщики есть во всех 
звеньях общества. Но если кто-то из них хочет остаться дома и не желает 
поддержать свою команду, тогда там будут другие люди, которые эту 
поддержку им окажут», – добавил он. 

Украинские власти ожидают около 800 тыс. иностранных болельщиков 
на Евро-2012, который начался 8 июня и завершится 1 июля. Эксперты 
прогнозируют не более 500 тыс. иностранных болельщиков во время Евро-
2012 (К. Грищенко: Украина не сильно расстроится из-за отсутствия на 
Евро-2012 европейских чиновников // Ирта-fax 
(http://irtafax.com.ua/news/2012/06/2012-06-15-01.html)). 
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